
 

HÍRFOLYAM A MOZGÁSJAVÍTÓ REKONSTRUKCIÓJÁRÓL (2017 – 2011) 
 

 
 
 
2006-12-28 
Igazgatói köszöntő 
 
Nagy örömünkre szolgál, hogy a Mozgásjavító Általános Iskola, Egységes Gyógypedagógiai 
Módszertani Intézmény és Diákotthon honlapja hosszú-hosszú vajúdás után megszületett. 
 
Kérek minden diákot és kollégát, hogy véleményével, ötletekkel, javaslatokkal segítse, hogy 
a honlapunk még színesebb és gazdagabb legyen. A próbaüzem 3 hónap, ezt követően a 
diákok, illetve kollégák javaslatait fogjuk érvényesíteni.  
 
Köszönöm mindenkinek, aki valamilyen formában hozzájárult a honlap elkészítéséhez.  
 
Ezúton kívánok Kellemes Ünnepeket és Boldog Új Évet, és szeretettel várok mindenkit 2007. 
január 3-án, az új év első tanítási napján. 
 
Nádas Pál  
igazgató 
 

 
 
2007-01-29 
Elkészültek az iskola rekonstrukciós kiviteli tervei 
 
A Gall és Társai Építésziroda Kft és a 3H Építésziroda Kft elkészítette az intézményünk 
rekonstrukciós kiviteli terveit, melyekkel kapcsolatban a fővárosban 2007. január 30-án 
fontos megbeszélésre kerül sor. 
 
Az iskola fenntartójának, a Fővárosi Önkormányzatnak 30 napon belül kell a kiviteli terveket 
véleményezni, a szükséges módosításokat a tervezőkkel kijavítatni.  
 
A honlapunkon folyamatosan beszámolunk a rekonstrukció jelentős eseményeiről. 
 
 
2007-09-28 
Kedvező döntés született a főváros közgyűlésén 
 
Az intézményünk számára kedvező döntés született a Főváros csütörtöki (2007. 09. 27) 
közgyűlésén.  
 
Budapest Főváros Közgyűlése úgy határozott, hogy iskolánk (Mexikói út) rekonstrukciós 
költségvetését + 400 millió forinttal egészíti ki annak érdekében, hogy most már minél 
hamarabb lehessen dönteni az építkezés lebonyolítójáról és a kivitelezőjéről. E nagylelkű 
döntés következtében várhatóan már idén elkezdődik az új iskolaépület építése, amiben 
uszoda, tanmedence és tornaterem, az étterem és konyha, a színházterem és aula, valamint 
osztálytermek kerülnek kialakításra. Ezzel a döntéssel válik lehetségessé, hogy az új, 
korszerű és legfőképpen családias légkört biztosító diákotthoni részleg építése is 
megkezdődjön. 
 
 
 



2007-11-21 
A „Mozgásjavító Gyermekközpont” Ünnepélyes alapkőletétele 
 
Intézményünkben 2007. november 20-án 11 órakor a „Második Esély Iskolája” Mozgásjavító 
Gyermekközpont Ünnepélyes alapkőletétele zajlott. 
 
A vendégeknek iskolánk énekkara és két szavaló diákunk műsorral kedveskedett.  
A műsort betanította: Csizmarik Ágnes, tanár, karvezető: Tófalvi Szilvia 
A műsorban elhangzott:  
Rejtelmek, ha zengenek, Madárka - Madárka, Csendülj pendülj! -című dalok 
Váci Mihály: Építs tetőt, Szörényi-Bródy: Alkotni születtünk- szavalatok 
 
A tanulók után Horváth Csaba főpolgármester-helyettes köszöntője, Nádas Pál az iskola 
igazgatójának és Kerekes Zsuzsa az Iskolaszék vezetőjének köszöntője és köszönet-
nyilvánítása hangzott el. 
  
Ezután ünnepélyes pillanatok következtek:  
Megtörtént az Emléklap hitelesítése és az aláírási ceremónia. 
Bekerültek a kapszulába egyenként a dokumentumok. 
Az Emléklapot – Horváth Csaba, főpolgármester helyettes 
A tervrajzot – Csillag Katalin, vezetőépítész 
Legkisebb fém- és papírpénzt, Germánné dr Vastag Györgyi 
Iskolaértesítőt – Kerekes Zsuzsa az Iskolaszék vezetője 
A gyermeküzenetet és az iskolajelvényt, Stadler Tamás 8/c tanuló a DÖK vezetője 
Az aznapi  napilapokat, Nádas Pál igazgató helyezte el a kapszulába. 
  
A kapszula lezárásra került és megtörtént az udvaron az alapkőletétel. 
  
Stadler Tamás a DÖK vezetője megköszönte a tanulók nevében az építkezés megkezdését 
és átadta a műsorban résztvevő gyerekekkel az ajándékokat a vendégeknek. 
Germánné dr Vastag Györgyi ünnepélyesen átadta égő fáklyával az új Intézmény tortában 
formázott makettjét, amelyet az iskola cukrász bácsija készített és a diákok jóízűen 
fogyasztottak el.  
  
Vendégeink voltak: 
Horváth Csaba - Budapest Főváros Önkormányzat humán várospolitikai főpolgármester-
helyettese 
Germánné dr Vastag Györgyi - Budapest Főváros Önkormányzatának Oktatási és 
Ifjúságpolitikai Bizottság elnöke 
Kerekes Zsuzsa, szülő az Iskolaszék vezetője 
Péró Sára Mozgásvizsgáló Országos Szakértői és Rehabilitációs Bizottság és 
Gyógypedagógiai Szolgáltató Központ igazgatója 
Csillag Katalin vezetőépítész - 3H Építésziroda 
Gunther Zsolt tervező - 3H Építőiroda 
Anthony Gall építéstervező - Gall és Társa Építőiroda Kft. 
Dénes György, vezérigazgató - ÉPBER Zrt/Bonyolító 
Tóth László, vezérigazgató - Progress-B 90 Zrt./Kivitelező 
Pluhár Lajos - Budapest Főváros Önkormányzata, műszaki ügyintéző 
Mácsai Márta, Budapest Főváros Önkormányzata, alosztályvezető 
Báthory Zsuzsa - Budapest Főváros Önkormányzata, gyógypedagógiai szakreferens 
Gáll Zoltán - Budapest Főváros Önkormányzata, vezető főtanácsos 
Stadler Tamás - a Diákönkormányzat vezetője 
Nádas Pál - a Mozgásjavító Általános Iskola, Egységes Gyógypedagógiai Intézmény és 
Diákotthon igazgatója 
A sajtó képviselői, szülők, pedagógusok, és sokan mások. 



 

  
  

  
 
  



  

amely tanúsítja, hogy 2007. november 20-án  
az alapkő elhelyezésével megkezdődött  

 A  „MÁSODIK ESÉLY ISKOLÁJA”  MOZGÁSJAVÍTÓ GYERMEKKÖZPONT 
rekonstrukciója. 

Az 1903-ban alapított Nyomorék Gyermekek Országos Otthonának épületét 
(Budapest, Mexikói út 62-64.) és hagyományait  az  utókor számára megőrizve,   

Budapest Főváros Önkormányzat Közgyűlésének nagylelkű döntése 
 és az adófizető polgároknak köszönhetően épül fel  

a mozgáskorlátozott gyermekek javát szolgáló gyermekközpont, 
 ahol a Mozgásvizsgáló Országos Szakértői és Rehabilitációs Bizottság  

és Gyógypedagógiai Szolgáltató Központ is elhelyezésre kerül. 

 A rekonstrukció eredményeként, az 1908-ban Lajta Béla által tervezett  
100 éves szecessziós épülethez kapcsolódóan  

sérülésspecifikusan  akadálymentesített iskola és diákotthon,  
valamint középiskola és szakmatanulási lehetőséget  

- ezzel második esélyt nyújtó létesítmény várhatóan a 2009/10-es tanévre épül fel.  

A „Második Esély” iskolája azon súlyosan mozgáskorlátozott gyermekek fejlesztését 
szolgálja, akiket a többségi iskola integrációs körülmények között nem képes fogadni. 

 Építtető: Budapest Főváros Önkormányzata 
Tervező: 3H Építésziroda - Győr, Csillag Katalin és Gunther Zsolt 

Gall és Társai Építésziroda Kft. - Budapest, Anthony Gall  
Kivitelező: Progress-B 90 Zrt. 

Bonyolító: ÉPBER Zrt. 

 Rendeltetése: „Második Esély Iskolája” Mozgásjavító Gyermekközpont 
Összes alapterület: 12 113,6 m2 

Új alapterület: 8 984,6 m2 

Meglévő (Medgyes) ház rekonstrukciója: 3129 m2 

Bekerülési költség: 2 500 000 000,- Ft.  

Kelt Budapesten 2007. november 20-án. 

Ezen dokumentumot hitelesítésül kézjegyünkkel láttuk el: 

 

Horváth Csaba Nádas Pál Germánné dr.Vastag Györgyi 
Budapest Főváros Önkormányzat 

humán várospolitikai 
főpolgármester-helyettese 

Mozgásjavító Általános Iskola,  
Egységes Gyógypedagógiai 
Módszertani Intézmény és 

Diákotthon 
igazgatója 

Budapest Főváros Önkormányzat 
Oktatási és Ifjúságpolitikai 

Bizottság 
elnöke  

  



2008-03-12 
Rekonstrukció: Véget ért a résfalazás 
  
Március első hetében véget ért a résfalazási munka, a hatalmas markológép nem riogatja 
tovább a ház lakóit. Tegnap este összecsomagolták és elvitték a nagy darut is. 
A következő munkafolyamat a fejgerenda betonozás, amihez vissza le kell vésni a résfal 
tetejét.   
Ezt követően megkezdődik a föld 10 m mélyen történő elhordása és az alaplemez építése, 
majd a tartó cölöpözés következik.  

 

 
2008-04-02 
Újabb munkafázisok fejeződtek be 
  
Befejeződött az új iskolaépület 10 m mélyen lévő támasztó falszerkezetének és annak  
fejgerendájának munkálata. A támfal tartó elemeinek feszítése is elkészült. 
Megkezdődött az iskolaépülethez kapcsolódó új diákotthoni részek (A, B, C épületek) 
alapjainak kitűzése. Lebontásra került a jelenlegi kórház és az iskolánk közötti kerítés, 
valamint a kórház területén lévő garázsok.  
Ezek az új épületszárnyak kötik majd össze a jelenlegi és az új iskolaépületet a kórház 
meglévő épületével. 
  

  

 



 
2008-04-10 
Mi van a palánkon túl?  
  
A gödör. 
A gödör, amire kicsi és nagy ... gyerek és felnőtt ..., szóval mindenki kíváncsi a házban.  
Nézegetjük az ablakból, átlesünk a kerítés résein, de az igazi érdekesség mégis csak a 
palánkon túl van. 
Ezt tapasztalhatták most meg a felsősök, akik szigorúan felnőtt kísérettel, biztonságos 
távolból, de a palánkokon belülről megnézhették iskolánk új épületének alapozást előkészítő 
földmunkáit.  
Az épülő ház alapjainak lenyűgöző mélységének látványa mellett lehetőség nyílt egy kis 
földrajzi ismeret megszerzésére is.  
A 10 méter mélyre lenyúló földkitermelés mentén jól láthatóak a talaj rétegződései. 
Ki gondolta volna, hogy iskolánk udvarán régen a Duna hömpölygött? 
Külön köszönjük az igazgató úr részletes tájékoztatóját az építkezés fázisairól és a új épület 
elhelyezkedéséről.  
 

  
 

 
 
 
2008-04-29 
Megkezdődött a cölöpök fúrása 
 
Megkezdődött 2008. 04. 28-án az új iskolaépület tartópilléreinek fúrása. A 10 méter mély 
gödörben a fúrószerkezettel 158 darab,  különböző átmérőjű vasbeton  tart pillért még plusz 
8 m mélyre fúrnak be a talajba.. Ezekre a vasbeton cölöpökre,  tartópillérekre fog épülni a 
föld alatti és feletti épület.  



 

 
2008-05-07 
Felépítették az első toronydarut 
  
A tegnapi nap folyamán felépítették az első óriás toronydarut.  
A fantasztikus kecses, szép és 30 méter magas szerkezet segítségével fogják megkezdeni a 
Diákotthon „A” „B” és „C” épületének talajszint feletti részének építését. A daru gémje, 55 
méter fesztávolságon képes a terhet (építőanyagot) a levegőben szállítani.  
  
Az új iskolaépület alapjait biztosító 8 méter mély, különböző szélességű furatok, vasbeton 
oszlopok elkészítése még várhatóan két hétig tart. 
 

  
 
 
2008-05-22 
Alapozzák a diákotthont 
 
A mai napon megkezdődött a diákotthon A, B és C épületének alapozása. 
A közel két hétig tartó vasalásokat és zsaluzásokat követően megérkezett az első 
betonszállító mixerkocsi.  
Ezzel egy időben munkába állították az óriás darut is. 
 



  
 
 
2008-06-02 
Fejlesztési prezentáció a fenntartó számára 
 
Iskolánk igazgatójának meghívására 2008. május 28-án intézményünkbe látogatott a 
Fővárosi Önkormányzat Oktatási Bizottságának elnöke, Germánné dr. Vastag Györgyi, és az 
Oktatási Ügyosztály vezetője, Ifi István, valamint több Fővárosi Önkormányzatnál dolgozó 
szakember. 
A meghívás célja az volt, hogy bemutassuk azt a pedagógiai fejlesztő munkát, amelyet az 
elmúlt fél évben végeztek munkatársaink. 
A négy fejlesztő csoportban (általános iskolai, középiskolai és szakképzési, diákotthoni, és 
szervezetfejlesztési) és a négy és fél hónapos belső továbbképzésen összesen több mint 80 
munkatárs vett részt. 
A tájékoztatót követően megfogalmazódtak az új iskola új pedagógiai elképzelései és az 
irányai, Az építkezéssel kapcsolatos dilemmák és a Főváros további teendőit is számba 
vették.  
A prezentációt követő napon Horváth Csaba, főpolgármester-helyettes tett rövid látogatást 
az építkezésen. 
 
 
2008-06-11 
Kezdődik a nagy betonozás 
 
A keddi napon (2008. június 10.) végre elkészült és befejeződött az alaplemez 
vasszerkezetének munkálata.  
Ezt követően megkezdődik az alaplemez betonozása. 
 

  



2008-06-11 
Hluhov Roland az építésvezetővel beszélgetett 
  
Május 23-án Buzási Sándorral, a Kivitelező cég  művezetőjével folytatott beszélgetésem 
során a fő téma jövőbeni iskolánk építése volt.  
Az új intézmény három nagyobb részből fog állni: kollégiumból, kazánházból és uszodából, 
 valamint jelenlegi épületünkből, ami továbbra is általános iskola marad. Az építkezés 
várható befejezése 2009 nyara, azonban mindenképpen befolyásoló tényező az időjárás, 
mivel a csapadékos idő nem kedvez a munkálatoknak. Az új épület igen korszerű  lesz, mert 
egyrészt az ablakok hang- és hőszigeteltek lesznek, másrészt a most készült gödör helyére 
3 szintet építenek, melyeket szellőző berendezésekkel látnak el. Két lift szolgálja majd az 
emeletek közti közlekedést az épületben, ráadásul 6 m2-resek lesznek, így kényelmesen 
használható kerekesszékkel.  
A már említett gödör helyett 3+2 emeletet fognak felhúzni, ebből 3 a föld alatt fog 
elhelyezkedni 10 méter mélységig. A másik 2 emelet a föld felett lesz, ezek betonszerkezetét 
már ősszel lehet majd látni.  
Az építkezés során használnak darut, ami 32 méter magas, már a közepén elbír egy tonnát 
is. A gödörben van egy toronydaru, amivel nehéz tárgyakat emelnek ki. A Duna hordaléka 
nem okozott problémát a munkásoknak, mert föl voltak rá készülve.  
 
 

  
  

  
 

 
 
 
 



2008-06-13 
Elkészült az új iskolaépület alaplemeze  
  
Az alaplemez vasalását 2007. december 7-én kezdték meg közel 1400 m2-nyi területen, 
ahová 102 tonna vasat építettek be. 
Ezt követően szerdán kezdődött el az alaplemez betonozása, 2008. június 11-én, amit június 
12-én hajnalban fejezték be.  A két nap alatt folyamatosan 90 db mixer kocsi szállította a 
betont.  Az alaplemez betonozásához mintegy 900  m3 betonnal fedték be az alaplemez 
vasalást.  
 
 

  
  

 
 
 
2008-06-26 
Három óriás daru gyorsítja a munkát 
  
Már három óriás daru segíti és gyorsítja az új iskolánk építését. 
A diákotthon B és C  épületének már van mennyezete. Az oldalfalakat téglából húzzák fel, és 
már látni lehet, hogy hová fognak kerülni az ajtók és az ablakok. 
Az új iskolaépület mélyépítési munkálatai befejeződtek, és megkezdődött falszerkezet 
építése. 
Készülnek a -3. szinten a vasbeton bélés és a válaszfalak, az uszoda medenceterének és  a 
tanmedence tartó pillérei, a gépészet valamint a liftek fogadását biztosító vasbeton terek. 
 



  
  

  
 
 
2008-07-01 
Ütemesen halad az építkezés 
 
Elkészültek az új iskolaépület -3. szintjén a bélés- és válaszfalak, valamint az uszoda teret 
tartó összes tartópillér.   
Zsaluzzák és vasalják a medencetér aljzatát, miközben már megkezdték a  tanmedence 
betonozását.   
A Diákotthon „C” épületének II. szintjén megkezdődött oldalfalak készítik.  
A „B” épület mennyezeti betonozása fejeződött be.  
Az „A” épület mennyezeti zsaluzásán dolgoznak. 
 

  



  

  
  

  
 
 
2008-07-21 
A föld felszíne fölé került a liftakna 
  
Az új iskolaépület két liftaknája a föld felszíne fölé emelkedett. 
A diákotthon A-B-C épületének 2. emeleti szintjét is már elkészítették. 
Az építkezés az előre tervezett ütemben halad. 
 

  
  



  
 
 
2008-07-28 
Megérkeztek az első gépészeti berendezések 
  
Megérkeztek és a daruk segítségével egyből a helyükre is emelték az első nagyméretű, több 
tonna súlyú gépészeti berendezéseket.   
Az uszoda -3. szintjére helyezték el az uszodagépészethez szükséges tágulási tartályokat.  
A  kollégium C épületének második emeletén kapott helyet az egész intézményt kiszolgáló 
kazánház. 
 

  
  

  
 



2008-07-31 
Befejeződött a kollégiumi épületek szerkezetének építése 
  
A kollégium és diákotthon A-B-C blokkjainak építése, a második szint mennyezeti 
betonozásával fejeződött be. Ezzel a diákotthoni épületek szerkezetének építése közvetlenül 
a befejezés előtt áll. Ezt követően kezdődnek meg a belső falazási, vakolási valamint a 
szereléseket előkészítő vezetékrendszerek kiépítése. 
Az új iskolaépület tornatermének mennyezeti zsaluzása is megkezdődött, ami azt jelenti, 
hogy az építkezés ezen a szinten már elérte a 0. fogadó szinti (földszinti) magasságot. 
 

  
  

  
  

  
 



2008-08-07 
Megkezdődött az uszoda mennyezetének zsaluzása 
  
A tornaterem mennyezetének betonozását követően megkezdődött,  a tanmedence és az 
uszoda tér befedésének előkészítése. 
 

  
 
 
2008-08-12 
Állványerdő az új uszodatérben 
  
Folytatódik az új uszoda mennyezetének zsaluzása, amelyhez nagyon extra, francia feszítő 
technológiát alkalmaznak. 
 

  
  

 
 



2008-08-20 
Már a felszín felett dolgoznak az építők 
  
Már a felszín felett dolgoznak az új iskolaépületen az építők. A betonozás előtt vasalják és 
vezetékezik az uszoda mennyezeti szerkezetét. Már látható a földszinti 0. szinten a folyosó 
és az új közösségi, színház terem. A liftaknákkal lassan elérik a végleges magassági szintet.  
A diákotthon számára elkészült épületekben, megkezdték a villanyszerelést és a falak 
vakolását 
 

  
  

  
 
 
2008-08-27 
Továbbra is jó ütemben halad az építkezés 
  
Az új iskolaépület egyik liftaknája elérte a legfelső magasságot. 
Ezzel egy időben megkezdődött az uszoda mennyezetének betonozása, és már láthatóak az 
első emelet belső és külső oldalfalai is.  
Lassan ismét eltűnik a szép „Lajta-ház” belő udvarra, keletre néző ornamentikája. 
 



  
  

  
 
 
2008-09-05 
Épül az új éttermünk 
 
Elkészült az uszoda mennyezetének betonozása. 
Már az étterem falait építik. 
Közben szépen csendben lebontották az I. darut, ami a diákotthon építésénél munkálkodott. 
Kicsit sajnáljuk, hiszen innen készítette (halált megvető bátorsággal) az Igazgató bácsi a 
legjobb képeket az új és régi épületekről.  
 

  
 
 



2008-09-17 
Újabb szinttel közelebb a végső magassághoz  
 
Megkezdték és egy szárnyon már be is fejezték az első emeleti szint mennyezeti vasalását 
és betonozását. Ezzel az új iskolaépület szerkezeti építése a második emeleti szintre 
érkezett.  
 

  
  

  
 
 
2008-09-25 
Lassan elérik az építők a végső magasságot 
 
Az új iskolaépület épületszerkezetének már az utolsó, második emeleti szintjét építik. 
Húzzák fel az oldalfalakat és elérték a 4/b osztály és a tanműhely ablakainak magasságát.  
A diákotthonban megkezdődtek a belső munkálatok, villanyt-fűtést és már az ablakokat is 
szerelik. 
 



  
 

 
 
 
2008-09-29 
Jó tempóban halad tovább az építkezés 
 
A diákotthonban szerelik az elektromos hálózatot, a fűtés rendszert és megkezdték az 
ablakok szerelését és az üvegezését is. Az iskolaépület, földszinti részei felett (étterem és 
társalgó) a mennyezetet zsaluzzák. 
 

  
  



 
 
 
2008-10-16 
Formálódik az új diákotthon 
 
A diákotthon épületén az ablakok és az üvegezések nagy része befejeződött és megkezdték 
a külső szigetelési munkálatokat. Az apartmanokban a válaszfalak szerelése is 
megkezdődött. 
 

  
  

  
 
 
 



2008-10-16 
Már teljes terjedelmében látható az új uszoda 
 
Az új uszodatérben lebontották a mennyezetet tartó oszloperdőt, és így most már teljes 
terjedelmében láthatóvá vált a tanmedence és a 25 méteres úszómedence, valamint az 
egész uszodatér. 
 

  
 
 
2008-10-20 
Látogatás az építkezésen 
 
Szombaton, kora délután - a tatabányai kultúrversenyről hazaérve, az esti diszkóba 
készülődés előtt - nyílt lehetőség arra, hogy az iskolában lévő érdeklődő diákok, a felnőttek 
kíséretében, látogatást tegyenek az építkezésen. Megtekintésre került az új iskolaépület 
zsibongója, az új uszoda, valamint a diákotthoni földszinti apartmanok. 
 

 



2008-10-31 
Bokrétaállítás a Mozgásjavítóban 
 
2008. október 31. pénteken kora délután bokrétaünnepet tartottak a kivitelezők. A mai nappal 
fejeződött be az új iskolaépület szerkezetének építése, amely hat szinten (-3,+3) készült el. A 
szerkezetbe összesen 6000 köbméter beton és több mint 800 tonna vasszerkezetet építettek 
be. A Magyarországon szokásos színes szalagokkal feldíszített bokréta fa állításával 
ünnepelték a munkások, hogy a ház szerkezete elkészült és elérte a legmagasabb pontját. 
Az ünnepélyes ceremóniát követően a finom pörköltöt a leendő színházteremben 
fogyasztották el a munkások. Ezt követően az épület szigetelése, majd a belső munkálataival 
folytatódik az iskola építése. 
 

  
 
 
2008-11-18 
Elkészült a Mexikói úti műemlék kapunk! 
 
A Mexikói úti nagy kovácsoltvas kapu, ennek tartóoszlopai, és a Mexikói út - Korong utcai 
sarokrész állagromlása már a balesetveszélyesség szintjére ért, ezért egyéb támogatások 
híján, saját költségvetésből, 4 millió forint értékben felújíttattuk. A rekonstrukciós munkák 
közel 3/4 évet vettek igénybe. A műszaki és műemléki átadásnál a Kulturális és 
Örökségvédelmi Hivatal is jelen volt. A megszépült kapunk, régi fénye mellett, távirányítóval 
vezérelt nyitásfunkcióval egészült ki, amely jelentősen megkönnyíti a közlekedést. 
 

   
 
 



2008-11-19 
Tovább épül a diákotthon 
 
Az iskolai rekonstrukció diákotthoni részlegében a belsőépítészeti és gépészeti munkák 
tovább zajlanak. 

- Befejeződött az A-B- épületek lapos tetejének szigetelése. 

- Folytatódik az apartmanok kialakítása. 

- A lakószobák közötti válaszfalak már jól láthatóak. 

- A vizesblokkok már csak a burkolást és a szerelvények felrakását várják. 
 

  
  

  
 
 
2008-12-12 
Az új épületeken belül folyik a munka 
 
Az iskola és a kollégium építésének külső és látványos része befejeződött. A munkálatok 
most már az épületen belül végzik. 
A diákotthon minden külső nyílászárója már a helyére került és az ablakok üvegezése is 
befejeződött. A külső falakra megkezdték felhordani a színes vakolatot. 
Az iskolaépületben szerelik a villanyvezetékek helyét és a légtechnikai berendezéseket. A 
második emeleten már láthatóak az osztálytermek, mert már válaszfalakat is húztak. Egyre 
több nyílászáró és ablak kapja meg a szerkezetet, és már üvegezést is megkezdték. 
 



 

 
 

 
  

 
 
 
2009-01-26 
Elkészült az összekötő folyosó! 
 
Az iskola és a kollégium épületek közötti átkötő-folyosó szerkezete elkészült. Ismét nagy 
tempóban halad előre az épületek tetőszigetelése. Az iskolaépület légtechnikájának 
szerelése felért a tetőre. 
 
 
 



 
  

  
 
 
2009-02-19 
A zord időjárás miatt nem szünetel az építkezés 
 
Ezúton szeretnénk megnyugtatni mindenkit, hogy a fagyos szelek, és a nagy havazás 
ellenére az építkezés rendben zajlik. Megkezdődött az iskolaépület külső oldalfalainak 
valamint az uszoda öltözőinek és folyosóinak szigetelése. A padlófűtés csöveinek a 
lefektetése is megkezdődött az uszodatérben. 
 

  



  
 
 
2009-03-11 
Legfrissebb hírek az építkezésről 
 
Az építkezés rendben zajlik, igaz a külső szemlélő számára már nem annyira látványosan 
mint a szerkezet építése, mivel a belső munkálatok kívülről nem láthatók. Néhány fontos 
esemény:  
Az uszodában a nagymedencét felengedték vízzel, hogy ellenőrizzék a betonteknő 
szigetelését. A mínusz első és a mínusz második szinten szerelik a vízvezetékeket, fektetik 
le a padlófűtést, és végzik az aljzat betonozását. A mínusz harmadik szinten is a gépészeti 
szereléseket végzik. Szigetelik és vakolják az iskolaépület külső oldalfalait, a diákotthon 
"C"épületében lévő gázkazánház szerelése elkészült, hamarosan megkezdik a próbaüzemet. 
 

  
  

  
 



2009-03-25 
Holland vendégek érkeztek iskolánkba 
 
A Comenius csereprogram keretében 4 napot tölt iskolánkban a holland partneriskola két 
tanára. A Mozgásjavítóban eltöltött első napjuk során megismerkedtek az iskola 
működésével, részt vettek a "Barátkozó Találkozó” programunkon, valamint tanítási és 
fejlesztési programokat tekintettek meg. Az iskolánk nagy rekonstrukciós munkálata 
felkeltette érdeklődésüket és így az iskola igazgatójának rögtönzött idegenvezetésével, nagy 
érdeklődéssel járták végig az új iskolaépületet és az új apartman rendszerű diákotthont. 
 

 
 
 
2009-03-30 
Már színesedik az új iskola is 
 
Az új iskolaépület belső udvar felőli homlokzata megkapta a végleges szigetelést, vakolatot 
és a színezést is. 
 

  
 
 
 
 
 



2009-04-18 
Találkozások 
 
Intézményünk rekonstrukciója kapcsán, már lehet látni a jelenlegi épület (Lajta-ház) és a jövő 
ház találkozási pontjait, a szecessziós építészet és a jelen-kor építészeti stílusának 
találkozásait. 
 

  
 
 
2009-05-11 
Belső munkálatokkal tovább épül az új iskolánk 
 
Nagyon rég adtunk hírt az építkezés menetéről, de ez nem jelenti azt, hogy nem dolgoznak a 
mesteremberek. Megkezdték a diákotthoni fürdőszobák csempézését, valamint elkészültek 
az iskolaépület gipszkarton válaszfalai. Most már jól láthatóak a széles belső iskolai folyosók 
és az osztálytermek. Szerelik a vizes helyiségeket. Folytatják az épület külső szigetelését és 
vakolását is. Megkezdték a folyosói és a lépcsőházi korlátok, valamint az étterem 
világításának szerelését. Az építkezés belső munkálatait tovább folytatja a kivitelező, és 
várhatóan augusztus közepére kerül sor az átadásra. 
 

  
  



  
 
 
2009-06-02 
A kivitelezők zavartalanul dolgoznak 
 
Kívülről alig látható módon, de az épületeken belül folyamatosan dolgoznak a kivitelezők. 
Szerelik az uszodatér mennyezetének világítását és a burkolati elemeit. Tovább csempézik a 
fürdőszobákat és festik a diákotthoni hálótermeket. A tornaterem természetes fényforrásait, a 
mennyezeti bevilágító ablakokat is beszerelték. Megkezdték a színházteremi aljzat 
szigetelési munkálatait. 
 

  
  

  
 
 



2009-06-09 
Költözés… 
 
A gyerekek nyári szünete ugyan elkezdődött, de az élet nem állt meg a Mozgásjavítóban. A 
felnőttek hatalmas munkába kezdtek… Kezdetét vette a költözés, amire egész tanévben 
készültünk. Már alig várjuk, hogy birtokba vehessük az új iskolát, de addig még rengeteget 
kell dolgoznunk ehhez. Az 1960-ban épült "új szárny" lebontása miatt kiürítésre kerül. 
Lebontják a konyhát, a mosodát, a gazdasági irodát, a tankonyhát, a raktárakat és az azon a 
részen található tantermeket, egyszóval mindent. Vannak termek és traktusok, amik szintén 
kiürülnek, mert az új apartman épületben kapnak helyet. 
Különböző csoportokban folyik a munka. Vannak, akik pakolnak, cipekednek, dobozokat 
hajtogatnak, fóliáznak, raktároznak. Mindenki hatalmas erőbedobással kezdett neki a 
munkának. Reméljük, ez a lelkesedés a munka végig kitart majd! 
 

  
  

  
 
 
  



2009-06-18 
Bontásra átadva a régi „új szárny” 
 
A múlt héten az iskolánk minden dolgozója sokat dolgozott annak érdekében, hogy időben 
átadásra kerüljön a bontásra kerülő épületszárnyunk. A rekonstrukciót végző kivitelező 
számára 2009. június 15-17 között került átadásra a - mint építési terület- bontandó épület. 
Az 1960-ban épített „ÚJ SZÁRNY” lebontását követően, és annak helyébe épül, a 
szeptemberben átadásra kerülő legújabb iskolaépület és annak főbejárata. Ezzel az 
építészeti megoldással válik iskolánk, mint épített környezet akadálymentessé. 
Szeptembertől mindenki már az új, lépcsők nélküli főbejáratot használhatja, amely a Korong 
utca felé ad szabad közlekedést. 
 

 
 
 
2009-06-27 
Rekonstrukció 2009. június végén 
 
Megkezdték a régi "új szárny" bontását, az apartmanok melegpadlózatának burkolását. Az 
étterem és az uszoda világításának és álmennyezeti szerkezetének szerelését befejezték. A 
napokban az uszodatér burkolatának lerakását is megkezdik. 
 

  



  
 
 
2009-06-29 
Lebontották 
 

  
  

 



2009-07-09 
Bontanak és építenek a kivitelezők 
 
Toronydaruból bontják a régi kéményt, miközben a -3 szinten már szerelik a fűtés és 
melegvíz-elosztó rendszert és az uszoda gépészet tartályait is a helyükre kerültek. 
 

 
  

  
 
 
 
 
 
 



 
2009-07-09 
Találkozási pontok (fotók) 
 

  
  

  
 
 
2009-07-16 
A nyári kánikulában sem pihennek az építők 
 
A nyári kánikulában sem pihennek az építők. Lebontották a régi „Új szárnyat, hogy 
megkezdjék az iskolai épület és az egész intézmény új főbejáratának építését, amely az 
egész épületegység akadálymentességét is hivatott lesz biztosítani. A zsibongóban szerelik 
az álmennyezetet, elkészült az iskolaépület hátsó frontjának festése és megkezdődött az 
apartmanokban az ajtók és a beépített szekrények szerelése. 
 

  



  
 
 
2009-07-20 
Már van, ahol megkezdték az első takarítást 
 
Vasalják és betonozzák új iskolaépület főbejáratának alapjait. Elkészült az első beépített 
konyhabútor. A színpadliftet szerelik, sőt, már működés közben is lehetett látni. Tovább 
folytatódik a végső burkolatok elhelyezése és a helyiségek festése. Megkezdték az 
apartmanok vizes helyiségeinek takarítását is. 
 

  
  

  
 
 



2009-07-22 
Burkolják a lépcsőházat és az uszodát 
 
Megkezdték a lépcsőházak műkövezését, valamint az uszoda burkolását, nagyon alapos 
előkészítő munkálatok után. 
 

  
 
 
2009-07-29 
Egyszerre több fronton szerelnek a kivitelezők 
 
A legutolsó tájékoztatásunk óta elkészült a nagymedence aljzatának teljes burkolása, 
ugyanakkor befejezéshez közeledik az apartmanok vizes helyiségeinek mosdóval WC-vel, 
kapaszkodóval, tükörrel történő felszerelése. A nappali szobákban már a lámpák is a 
helyükre kerülnek. A liftek szerelését is megkezdték. Nagyon nagy erőkkel dolgoznak az 
iskolaépület fogadó szintjének szerkezeti munkáival. 
 

  
  

  



2009-08-03 
Gyorsulnak a belső munkálatok – egy hónap múlva átadási határidő 
 
Gyorsulnak a belső munkálatok, hiszen egy hónap múlva már itt van az átadási határidő. Az 
elmúlt hétvégén megkezdték az iskola ás a diákotthon épületeinek lapos tetőire a kavicságy 
felhordását. A huszonöt méteres medence burkolása a befejezéséhez közeledik, ugyanakkor 
megkezdték a tanmedence burkolását is. Az iskolai osztálytermek megkapják végső 
burkolatukat és szerelik az elektromos világítótesteket. Szerelik a liftet, a lépcsőházat, 
festenek-mázolnak, szerelik a korlátokat, készülnek a mennyezeti takaró burkolatok. A 
diákotthoni apartmanokat, biztonsági okokból már kulcsra zárják. 
 

  
  

  
 
 
2009-08-10 
Friss hírek az építkezésről 
 
Megkezdték az ablakok takarítását a Diákotthonban, ami az átadás közeledtét jelzi. Az 
iskolaépület bejárati porta ajtaját és az elektromos kocsi tárolót építik és szerelik. Az 
uszodában folytatják a csempézést és a burkolást. Az osztálytermekben készülnek a 
beépített szekrények.  
 



  
  

  
 
 
2009-08-19 
Mozgásjavító Általános Iskola, Módszertani Intézmény és Diákotthon  
1145 Budapest, Mexikói út 60 
  
MUNKA - és ÜTEMTERV 
2009/2010. tanév (2009. augusztus 17 - 2009. október 06-ig) 
 
 

Augusztus 17. 1000 Vezetőségi 
Felelős: Nádas Pál 

Augusztus 17-19.   Készenlét a Mexikói úti pedagógusok és nem pedagógus 
dolgozók részére 

Augusztus 18. 1000 Kisvezetőségi 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Augusztus 19. 800 Rekonstrukcióval kapcsolatos kooperációs megbeszélés a 
társalgóban 
Felelős: Nádas Pál 

    „AB” épületek átadásának várható kezdete 
Felelős: Nádas Pál 

  900 FŐKÍR F2 programismertető 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Augusztus 24. 900 Alakuló értekezlet és tűz-baleset-katasztrófa védelmi 
oktatás a Csillagházban  
Minden csillagházi dolgozónak és a gépkocsivezetőknek 



Felelős: Esztergomi Anna 

    Szállítási Bizottsági ülés a Csillagházban 
Felelős: Esztergomi Anna 

  900 Alakuló, munkaközösségi értekezlet, tűz-baleset-katasztrófa 
védelmi oktatás a Módszertani Központ és a technikai 
dolgozóknak a Mexikói úton 
Felelős: Ágoston Gabriella, Patyi Bodnár Tünde 

Augusztus 24-26.   Készenlét a Mexikói úti pedagógusok és konyhai dolgozók 
részére 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Augusztus 24-28.   TÁMOP 3.1.4-es továbbképzés a Fővárosi Pedagógiai 
Intézetben 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Augusztus 25.   Munkaközösségi megbeszélések a Csillagházban 
Felelős: Esztergomi Anna 

Augusztus 27. 900 Alakuló, tűz-baleset-katasztrófa védelmi oktatás a Mexikói 
úti pedagógusoknak és pedagógiai munkát segítő 
dolgozóknak 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

  1000 Tanévnyitó értekezlet 
Felelős: igazgató, igazgatóhelyettesek 

  1400 Munkaközösségi megbeszélések és az éves munkatervek 
összeállítása a Mexikói úton 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Augusztus 28-
bizonytalan ideig 

  Készenlét a Mexikói úti pedagógusok és konyhai dolgozók 
részére 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Szeptember 01.   Az első tanítási nap a Csillagházban 
1. óra Tanévnyitó 
2-3. óra osztályfőnöki 
Felelős: Esztergomi Anna 

    TÁMOP 3.1.6. Pályázat megvalósításának kezdete 
Felelős: Ágoston Gabriella, Révész Rita 

Szeptember 03-08.   Határok Nélküli Játékok 
Felelős: Hegedűs Krisztina 

Szeptember 09.   A műszaki átadás megkezdésének várható kezdete 
Felelős: Nádas Pál 

Szeptember 15. 900 Vezetőségi értekezlet 
Felelős: Nádas Pál 

Szeptember 18.   Az új épület várható átadása 
Felelős: Nádas Pál 

Szeptember 21-27.   A költözés várható ideje 
Napi 12 órában 
Felelős: igazgató, igazgatóhelyettesek 

Szeptember 27. vagy 
Október 04. 

1400 A tanulók fogadása a Mexikói úton 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Szeptember 28. vagy 
Október 05. 

  Tanévkezdés a Mexikói úton 
Felelős: igazgatóhelyettesek 

Október 06. 900 Vezetőségi 
Felelős: Nádas 

  
Budapest, 2009. augusztus 17.      Nádas Pál 

  igazgató 



2009-08-20 
Víz a medencében 
 
Az iskolánk új vizes (uszoda) létesítményében a burkolási munkálatokat befejezték és a 
nagymedencét vízzel töltötték fel. Elkészült az uszoda bevilágító ablakai felett lévő 
angolakna rácsozata, amely az új ebédlő teraszaira történő kijárást is biztosítja. Nagy 
erőkkel folytatják a főbejárat megépítését, valamint megkezdték a Korong utcai új kerítés 
építését. A diákotthon apartmanjainak hálószobáiba megérkeztek az első ágyak. 
 

  
  

 
 
 
2009-08-27 
Helyzetjelentés képekben 
 
A diákotthon apartmanjaiba megérkeztek az új kádak, a szobákban már ágyak is vannak, 
valamint szerelik a folyosóra a trécselő padokat. 
 



  
  

  
 
 
2009-08-27 
Megkezdődött a visszaszámlálás 
 
Az iskolánk rekonstrukciójának befejezése és átadása közeledtével megkezdődött a 
visszaszámlálás időszaka. A generálkivitelező bejelentette, hogy a műszaki átadást 2009. 
szeptember 09-én kezdi meg, és tervei szerint szeptember 18-án kívánja befejezni. Az 
iparosok, mesteremberek most már az iskolaépületen dolgoznak nagy erőkkel. Készülnek az 
iskolai folyosókon elhelyezésre kerülő öltözőszekrények, tovább épül az új főbejárat, 
megkezdték a kerítés építését, valamint már a színpadot is burkolják. 
 

  
  



 

 

 
 
2009-08-28 
Fények a diákotthonban nappal és éjszaka 
 
A belső utcaként (Alsó apartmansor) is felfogható közlekedőfolyosó megkapta a mennyezeti 
világítását. 
 

  
  

  



2009-08-29 
Megérkeztek a konyhai berendezések 
 
Megérkeztek és a helyükre kerültek a konyhai berendezések. Megkezdik a konyhai gépek 
szerelését, gépészeti rendszerekhez való bekötését és várhatóan hamarosan megkezdődhet 
a konyhaüzem próbája. Készül a fogadó épületrész portálja, világítást kapnak az uszoda 
belső közlekedői, a zsibongó és a színpadtér is megkapja végső burkolatait. Nagy erőkkel 
dolgoznak a festők, asztalosok, burkolók, villanyszerelők. Befejezéséhez közeledik a Lajta-
ház gépészeti átalakítása is. 
 

  
  

 
 
 
2009-08-30 
Szombaton is dolgoztak 
 
Sokan dolgoztak a hivatalosan is munkanapnak számító szombaton. A beépített 
szekrényeket szerelték, a festők, gipszkartonosok, villanyszerelők, gépészek és a lifteket 
szerelő munkások sem pihentek. Elkészültek és beszerelték a kávézó külső és belső 
bútorait. Az uszoda végfalait is színesbe öltöztették. A liftek külső ajtaját is szerelik. 
 



   
 
 
2009-09-04 
Közeledik a műszaki átadás kezdete 
 
Közeledik a hivatalosan kiírt műszaki átadás kezdete (2009. 09. 09.). Az építkezésen járva, 
sajnos még mindig nem látható az iskola, de még a diákotthoni apartmanok átadásának 
esetleges végső dátuma. A tanév már eddig is késedelmes kezdete tovább látszik tolódni, 
mert a használatbavétel időpontja csak papírhoz, és nem a valósághoz van rögzítve. Az 
iskolánk mozgáskorlátozott tanulói által történő használatbavétel időpontja mintha nem 
közeledne, hanem egyre távolabbinak tűnik. A munkálatok nagy erőkkel folynak, de még 
láthatóan nagyon sok teendő van a végső befejezésig. Szerelik a konyhát, készülnek az 
emeleti terasz burkolatai, az iskolai osztálytermek majdnem készen vannak, megkezdték az 
udvar és a zöldtetők kertészeti munkálatait. A lifteket már programozzák, az ajtókat és 
kapaszkodókat szerelik, a színházterem is lassan megkapja végső formáját. A festők, 
villanyszerelők, a gépészek is nagy erőkkel dolgoznak. 
 

  
  

  



2009-09-11 
Megkezdődött a műszaki átadás 
 
A szerdai napon a Generálkivitelező kezdeményezésére úgy döntöttek az illetékesek, hogy 
2009. szeptember 09-ével megkezdődhet a műszaki átadási folyamata. A tervek szerint 
2009. szeptember 18-ára kell befejezni a műszaki átadást. Addigra be kell szerezni a 
különböző hatóságok (Tűzoltóság, ANTSZ, Környezetvédelem, Vízügy, stb.) engedélyeit. 
Minden, a kivitelezéssel kapcsolatos dokumentumot, amely a megvalósulást bizonyítja, az 
iskola számára összeállítani és át kell adni. Alkalmassá kell tennie az épületet és az abban 
dolgozó felnőtteket arra, hogy az iskola fogadni tudja a tanulóit. Ennek érdekében, 
megkezdődtek az oktatások az intézményünk dolgozói számára. A kivitelezők továbbra is 
folyamatosan dolgoznak annak érdekében, hogy a még hátralévő, számunkra a működéshez 
elengedhetetlenül szükséges munkálatokat, a tervezett határidőre befejezzék. 
 

  
  

  
 
 
 
2009-09-20 
Elkészült, kezdődhet a tanév 
 
Pénteken, 2009. 09. 18-án késő este az iskola birtokába kerültek az új épületek és az 
apartman rendszerű diákotthon. A leltár és a kulcsok átvételét követően másnap, szombaton 
az intézmény férfi dolgozói minden nehezen és férfierőt, igénylő munkát elvégeztek. Hétfőtől 
a teljes tantestület és minden munkatárs azon fog dolgozni, hogy 2008. 09. 27-ére, 
vasárnapra már tudjuk fogadni a tanulóinkat. Vasárnap várunk mindenkit, a Korong utcai 
akadálymentes bejáraton. 



 
 
 
2009-09-23 
Elkészült a Korong utcai új bejárat aszfaltozása 
 
Elkészült a Korong utcai új bejárat aszfaltozása, így vasárnap már biztosan mindenkit ott 
tudunk fogadni. Az iskola munkatársai, néhány szülő és diák közösen, nagy erővel 
dolgoznak azért, hogy a gyermekek fogadása, és a 2009-2010 tanév végre megkezdődjön. 
 

  
  

  



2009-09-24 
Konyha és az uszoda terheléses üzempróbája 
 
Délelőtt lezajlott a nővérhívó és a színpadlift oktatása. Elkészült az első, rendkívül ízletes 
ebéd az új, jól felszerelt főzőkonyhában. Az ott dolgozók még a sütőt is kipróbálták, és finom 
pogácsával kedveskedtek mindnyájunknak. A gyönyörű, tágas ebédlőben ma még nem 
voltak asztalok, de a kényelmes, színes székeken mindenki elégedetten, jó hangulatban 
fogyasztotta el az ebédjét. A dolgozók nagy örömére megtörtént az uszoda terheléspróbája. 
Ezen a rendkívüli eseményen voltak kollégák, akik a vízben élvezték az úszás örömét, és 
voltak, akik a karzatról csodálták ezt a szemet gyönyörködtető létesítményt. Néhány 
kollégánk még úszóversenyt is tartott. Az uszodaavatás résztvevői nagyon jól érezték 
magukat ezen a terheléspróbán. 
 

  

 
 
2009-09-25 
Várunk az új iskolába, hogy megkezdjük a tanévet 
 

  

  



  
 
 
2009-09-28 
Megérkeztek a gyerekek, kezdődhet a tanév 
 
Tegnap (vasárnap) az iskolánk tanulóinak jelentős többsége megérkezett. Munkatársaink a 
nagy zsibongóban várták a családokat, akik előbb a kötelező, tanév elejei adminisztrációt 
intézték el, majd személyi kísérők segítségével vezették őket az osztály és a diákotthoni 
helyiségekbe. A szülők, igazgatói idegenvezetéssel, nagy érdeklődéssel nézték végig az új 
iskolát és az apartmanokat. Többen, rögtön a „tárlatvezetés” végén, köszönetüket fejezték ki 
a tervezőnek és a kivitelezőknek ezért a szép létesítményért. A gyermekek is birtokba vették 
az új osztálytermeket, és az apartmant. Az építkezés elhúzódása miatt, megkésett 
tanévnyitó ünnepély próbáját, már az új színházteremben tartották a gyerekek. Az új 
étteremet is birtokba vették, a vacsora már ott zajlott. Az apartmanokban mindenki elfoglalta 
a helyét és már ott is közösen vacsoráztak. Az első éjszaka, a nővérhívó rendszer hibáit 
kivéve, csendben és nyugalomban telt. 
 

  
  



  
 
 
2009-11-05 
Házavató 
 
Ünnepélyes keretek között ma, 2009. november 05-én, csütörtökön hivatalosan is felavattuk 
az új HÁZAT.  
Intézményünk, mely több mint 100 éve áll a mozgáskorlátozott gyermekek szolgálatában, az 
idei tanévre elkészült, és a mai napon átadott iskolai, valamint diákotthoni épületekkel újabb 
100 évre nyújthat esélyt a mozgáskorlátozott gyermekek és fiatalok számára.  
A Lajta Béla tervezte épülethez kapcsolódó, azzal harmonikus egységben megépült új 
iskolában 11 tanterem, 3 szaktanterem, egy 25 méteres, versenyek rendezésére is alkalmas 
uszoda (tanmedencével és egyéb hidroterápiás egységekkel), tornaterem, 3 tornaszoba, 
színházterem, ebédlő, és közösségi térként is funkcionáló „zsibongó” várja a 
mozgáskorlátozott tanulókat. A mai általános iskola a következő tanévtől (2010/2011. tanév) 
bővül az első szakközépiskolai osztállyal (nyelvi előkészítő évfolyam), esélyt teremtve a 
súlyosan mozgáskorlátozott tanulók számára is a középiskolai tanulmányokra. Intézményünk 
legfontosabb célja a lehető legnagyobb fokú önállóság elérése – ennek megvalósítása 
érdekében, az új épületben kávézó, valamint ABC kialakítására nyílik lehetőségünk, a 
tanulók aktív közreműködésével.  
A megújult diákotthon-kollégium családias légkörrel nyújt második otthont a vidéki 
tanulóknak. A beruházás eredményeként 4, egyenként 12 fő ellátására alkalmas apartman 
épült, háromágyas szobákkal, közös nappalival, akadálymentes mellékhelyiségekkel, 
fürdőszobákkal. Modern, európai színvonalú környezetben tanulhatnak, pihenhetnek a 
gyerekek.  
Az épületegyüttes Budapest Főváros Önkormányzatának beruházásaként valósult meg.  
Tervezők: 3H építésziroda (Csillag Katalin és Gunther Zsolt) Gall és Társai Építésziroda Kft. 
(Antony Gall)  
Kivitelező: Progress-B 90’ Zrt.  
Lebonyolító: ÉPBER Zrt. 
 
A beruházás nettó értéke 2,5 milliárd forint, mely 9000 m2-rel növelte az intézmény területét.  
 
A rekonstrukció következő fázisában, a szomszédos Medgyes-ház (ma Uzsoki utcai Kórház) 
átalakításával további 3100 m2-rel növekszik majd az iskola alapterülete – 6 újabb 
apartmannal bővül a diákotthon-kollégium, valamint ebben az épületben kap majd helyet és 
megfelelő körülményeket a Mozgásvizsgáló Országos Szakértői és Rehabilitációs Bizottság 
és Gyógypedagógiai Szolgáltató Központ is.  
 
A házavató alkalmából több száz vendég érkezett intézményünkbe, akik megtekintették az új 
iskolánkat, illetve a diákotthoni apartmanokat. A mai napon intézményünk háziasszonya 



Winkler Nóra volt. Diákjaink és tanáraink „eljátszották” az építkezést, érdekes műsorral 
mutatták be a folyamatot, a Veres Pálné Gimnázium kórusának közreműködésével (az 
előadás címe: Jelenetek egy építkezésről). A diákok nevében Hörnyék Franciska köszönte 
meg az új épületet. Köszöntőt mondott Nádas Pál igazgató, Bajnai Gordon miniszterelnök, 
Horváth Csaba főpolgármester-helyettes. Ezt követően, Bajnai Gordon miniszterelnök úr, dr. 
Világosi Gábor az Országgyűlés alelnöke, Horváth Csaba főpolgármester-helyettes és 
Nádas Pál igazgató hivatalosan is felavatták az új épületet. A gyermekek számára óriási 
meglepetés érkezett, Miniszterelnök Úr hatalmas, az iskolát formázó tortát nyújtott át a 
diákoknak. (A torta a Zila Kávéház cukrászainak munkája.)  
A szülők nevében Csányiné Kürtösi Klára és Kerekes Józsefné az iskolaszék volt és 
jelenlegi elnöke ezüst emlékéremmel köszönte meg Nádas Pál igazgató úrnak, hogy az álom 
valóra válhatott. A műsor és köszöntők után Horváth Csaba főpolgármester-helyettes 
felavatta az emléktáblát. Az emléktáblánál beszédet mondott Kerekes Józsefné, az 
iskolaszék elnöke, valamint Siklósi Zsolt, volt diákunk. A jeles nap alkalmából Nádas Pál 
igazgató emlékérmeket adott át. Bronz emlékérmet kaptak: 

- Vásárhelyi Gyöngyi tanárnő – aki megálmodta az új középiskolát, és az ehhez 
szükséges első pedagógiai program készítését is irányította. 

- Csányiné Kürtösi Klára és Kerekes Józsefné, az iskolaszék volt és jelenlegi 
képviselői – akik elkezdték és befejezték. Az ő támogatásuk nélkül nem válhatott 
valóra az álom.  

- Mácsai Márta, Báthory Zsuzsanna, Gáll Zoltán, Pluhár Lajos - főváros azon 
munkatársai, akik az ötlet megszületésétől a megvalósításig mindig csakis a tanulók 
jobbulását, fejlődésének lehetőségét szorgalmazták, és a megvalósulást támogatták.  

- Jos Janssen (Belgium) és Reinhard Mehringer (Németország) - külföldi 
partneriskoláink képviselői, akik tudásukkal a tervezés fázisában azonnal segítettek.  

- Spengler Györgyné és Pálinszky Antal - a Fővárosi Önkormányzat Oktatási 
Bizottságának és Ügyosztályának volt vezetői, akik azonnal az ötlet mellé álltak, és a 
kivitelezést is megvalósíthatónak ítélték. A fővároson belül a rekonstrukciós 
programot ők indították el.  

- Lampert Rózsa - a Műemléki Felügyelőség munkatársa, az intézményünk épületének 
műemléki felelőse, az építési engedélyt kiadó hatóság munkatársa.  

- Böjte József – aki a bürokrácia útvesztőiben segítette a projektet a megvalósítás felé.  

- Germánné dr. Vastag Györgyi és Ifi István - a Fővárosi Önkormányzat Oktatási és 
Ifjúsági Bizottságának és Ügyosztályának jelenlegi vezetői, akik a rekonstrukció 
Fővároson belüli konfliktusait kezelték, és a projekt megvalósításában nyújtottak és 
nyújtanak kiemelkedő munkát.  

- 3H Építésziroda Kft., Csillag Katalin vezető tervező és munkatársai - az engedélyes 
és kiviteli tervek elkészítői.  

- Sípos János az Oktatási és Kulturális Minisztérium egykori közoktatásért felelős 
államtitkára - az állami címzett támogatás elnyerésének minisztériumi szorgalmazója.  

- Villányi Gyula főmérnök (ÉPBER) és munkatársai, a kivitelezést lebonyolító, és a 
műszaki ellenőrzést végző cég képviselői.  

- Schiffer János volt, és Horváth Csaba jelenlegi főpolgármester-helyettesek - 
támogatásuk és partnerségük nélkül nem születhettek volna minden pártot átfogó 
többségi közgyűlési döntések.  

- Gyurcsány Ferenc egykori miniszterelnök – akinek miniszterelnöksége alatt nyújtott a 
Magyar Köztársaság Kormánya címzett támogatást az építkezéshez.  

- Bozi Tamás építőmérnök (PROGRESS B-90 Zrt.) és munkatársai, akik a kivitelezést 
végezték.  

 
Arany emlékérmet kapott:  

- Patyi-Bodnár Tünde, intézményünk gazdasági igazagtóhelyettese, akik az 
előkészítés és lebonyolítás teljes időszakában Nádas Pál igazgató legfontosabb 
munkatársa és partnere volt.  



 
Ezt követően még egy meglepetés következett: intézményünk gazdasági igazgatóhelyettese, 
Patyi-Bodnár Tünde az Oktatási és Kulturális Minisztérium miniszteri elismerő oklevelét 
vehette át az építkezéshez nyújtott munkájáért. Az oklevelet Arató Gergely, az Oktatási és 
Kulturális Minisztérium államtitkára adta át.  
 
A házavatón jelen voltak a Magyar Köztársaság, a beruházó (Budapest Főváros 
Önkormányzata), a tervező, a kivitelező, a lebonyolító munkatársai, a pedagógus és 
gyógypedagógus szakma jeles képviselői, intézményünk diákjai, munkatársai. Akik 
megjelentek e jeles napon: 

- Bajnai Gordon a Magyar Köztársaság miniszterelnöke  

- dr. Világosi Gábor az Országgyűlés alelnöke  

- Horváth Csaba főpolgármester-helyettes  

- Arató Gergely az Oktatási és Kulturális Minisztérium államtitkára  

- Germánné dr. Vastag Györgyi Budapest Főváros Önkormányzata Oktatási és 
Ifjúságpolitikai Bizottságának elnöke  

 
Épült 2007-2009 között a Magyar Köztársaság kormánya és Budapest Főváros 
Önkormányzata képviselőtestületének döntése alapján a mozgáskorlátozott gyermekek 
számára Budapest és az ország adófizető polgárainak pénzéből. 
 

  
  

 
 



2009-11-06 
Az egyén nem boldogulhat a közösség nélkül (MTI) 
 
Az egyénnek csak akkor van esélye, ha a közösség - a város, az ország, a magyarok 
közössége - mellette áll - jelentette ki Bajnai Gordon kormányfő csütörtökön Budapesten, a 
Mozgásjavító Gyermek- és Ifjúsági Központ átadásán. 
 
A most átadott, csaknem hárommilliárd forintból felépített intézmény a magyar közösség 
kinyújtott keze - mondta a miniszterelnök a teljesen akadálymentesített iskola és diákotthon 
átadóünnepségén, miután Horváth Csaba főpolgármester-helyettessel bejárta a korszerű 
létesítményt. 
 
"Magyarországnak ebben a nehéznek gondolt helyzetében van okunk rá, hogy példát 
vegyünk ezeknek a gyerekeknek és szüleiknek, nevelőiknek a bátorságáról, a gazdasági 
válságtól független mindennapi hősiességéről" - jelentette ki a Bajnai Gordon. 
 
Mint kifejtette, mindenki felelős azért, hogy egyénileg kihozza magából a legjobbat, a 
közösségnek pedig az a felelőssége, hogy minden lehetséges módon segítse ezt. Mint 
mondta, a magyarok közössége - kötelességének eleget téve - segített, hogy "több esélyt 
nyújtsunk azoknak, akik ezt bátorságukkal kiérdemelték". 
 
A most átadott XIV. kerületi épületegyüttes - általános iskola, középiskola és diákotthon - 
nettó 2,5 milliárd forintból készült el a Fővárosi Önkormányzat beruházásaként; kilencezer 
négyzetméterrel növelte meg az intézmény területét. 
 
Az új iskolaépületben 14 tanterem, egy 25 méteres, versenyek rendezésére is alkalmas 
uszoda és egy tanmedence, egy tornaterem és három tornaszoba, egy tanműhelynek is 
szolgáló kávézó, egy színházterem és egy nagy közösségi tér (zsibongó) áll a tanulók 
rendelkezésére. A diákotthonban lévő minden apartmanban négy darab - háromágyas - 
hálószobát, egy nappalit és két fürdőszobát alakítottak ki. 
 
A következő tanévtől az általános iskolai tanulmányaikat befejező mozgáskorlátozott fiatalok 
szakközépiskolába is beiratkozhatnak az új létesítményben. 
 
A Nádas Pál igazgató által vezetett Mexikói úti intézmény egyedülálló az országban abból a 
szempontból, hogy az óvodáskortól az érettségiig, illetve a szakképzés végééig egy 
épületben biztosítja a mozgássérültek komplex ellátását, megkönnyítve számukra a 
társadalmi beilleszkedést. 
 
 
2009-11-06 
KÖSZÖNET 
 
A 2009. november 05-én rendezett „HÁZAVATÓ” ünnepség előkészítésében és annak 
lebonyolításában részt vett diákoknak, munkatársaimnak szeretném megköszönni munkáját.  
Külön szeretném kiemelni a Berki Erzsébet által vezetett előkészítő bizottság (Ágoston 
Gabriella, Boross Margit, Kaszás Villő, Patyi-Bodnár Tünde) munkáját. Külön köszönet illeti a 
bemutató órák megtartásában közreműködött kollégákat, gyerekeket. Véghelyi Hedvig által 
vezetett konyhaüzem összes dolgozójának szeretném megköszönni azokat a fantasztikusan 
összeállított hidegtálakat, édességeket – kiegészülve a Zila cukrászda csodálatos 
süteményeivel – amellyel vendégül látták a meghívottakat, a kollégákat, és gyerekeinket.  
A nap fénypontja, a gyerekek rendkívüli produkciója volt, amelyet a miniszterelnök, és több 
magas rangú vezető jelenlétében adtak elő. Köszönet a DÖK vezetőségének és tagjainak, 
valamint Kaszás Villőnek és Tajthy Katalinnak, a produkció két főszervezőjének.  



A fantasztikus, számunkra rendkívüli ünnepnapot követően, jön az elkövetkező száz 
esztendő 26 000 ezer munkás hétköznapja. Ehhez kívánok mindnyájuknak jó egészséget, 
örömöt és sok sikert, annak reményében, hogy intézményünk az előttünk álló száz 
esztendőben is a mozgáskorlátozott gyermekek és fiatalok szolgálatában fejti ki 
„embermentő” tevékenységét.  
 
Budapest, 2009. november 06.  
 
Tisztelettel és köszönettel       
Nádas Pál  
igazgató 
 
 
2009-11-06 
Második esély a súlyos mozgássérült gyermekeknek és fiataloknak (budapest.hu) 
 
Két milliárd nyolcszáz millió forintból épült fel a Mozgásjavító Gyermek és Ifjúsági Központ. 
Az 1908-ban, Lajta Béla által tervezett gyönyörű szecessziós épület mellett egy teljesen 
akadálymentes, diákotthont, uszodát és éttermet magába foglaló komplexum jött létre, 
amelyet Bajnai Gordon miniszterelnök és Horváth Csaba főpolgármester-helyettes adott át 
november 5-én.  
 
„Ez az intézmény arra szolgál, hogy az óvodától az általános iskolán át, a szakképzésig 
segítse a gyermekek fejlesztését, felkészítse őket a társadalmi integrációra, az önálló 
életvitelre. Hogy tudatukba plántálja az egészséges énképet, önbizalmat, elhitetve velük, 
hogy saját korlátaik ellenére nekik is korlátlanok a lehetőségeik” – mondta az átadó 
ünnepségen Horváth Csaba főpolgármester-helyettes.  
 
Az gyermekközpontban közel háromszáz mozgáskorlátozott gyermek oktatása, nevelése, 
mozgásfejlesztése, egészségügyi ellátása és gondozása, szakképzése és utazótanárok által 
történő sérülés-specifikus ellátása történik.  
 
A hagyományos alapellátáson túl szakmai szolgáltató centrumként Módszertani Központ is 
működik azért, hogy a többségi iskolákban, az „integrációban” tanuló mozgáskorlátozott 
gyermekeknek, szüleiknek és tanáraiknak segítséget nyújtson a száz év szakmai 
tapasztalatait felhasználva a szakszerű fejlesztés érdekében. A most átadott új 
létesítményben, a következő tanévtől az általános iskolai tanulmányaikat befejező 
mozgáskorlátozott fiatalok szakközépiskolába is beiratkozhatnak.  
 
A 2,8 milliárd forintból - melyből 960 millió forint állami forrás – felépült 9000 négyzetméter 
alapterületű új épületben uszoda, étterem, és diákotthon kapott helyet.  
 
„A gyermekközpont terei: a kollégium, az uszoda és az étterem akár az élet teljességének 
szimbólumai is lehetnének. Helyek, ahol testi-lelki, közösségi élményhez jutnak a 
gyermekek, amelyek később az önálló életük örömteli helyszínei lesznek” – mondta a 
főpolgármester-helyettes.  
 
A több mint száz éves múltra visszatekintő intézmény ezzel a nagyberuházással és a 
pedagógiai megújulással további száz évre biztosítja a feltételeket az ép értelmű 
mozgáskorlátozott, a tanulásban értelmileg akadályozott és a halmozottan fogyatékos 
gyermekek óvodai, általános és középiskolai fejlesztését.  
(budapest.hu) 
 
 
 



2009-11-06 
A miniszterelnök egy Mozgásjavító Gyermek- és Ifjúsági Központot adott át 
Budapesten (hirado.hu/MTI ) 
 
Az egyénnek csak akkor van esélye, ha a közösség - a város, az ország, a magyarok 
közössége - mellette áll - jelentette ki Bajnai Gordon kormányfő csütörtökön Budapesten, a 
Mozgásjavító Gyermek- és Ifjúsági Központ átadásán.  
A most átadott, csaknem hárommilliárd forintból felépített intézmény a magyar közösség 
kinyújtott keze - mondta a miniszterelnök a teljesen akadálymentesített iskola és diákotthon 
átadóünnepségén, miután Horváth Csaba főpolgármester-helyettessel bejárta a korszerű 
létesítményt.  
 
"Magyarországnak ebben a nehéznek gondolt helyzetében van okunk rá, hogy példát 
vegyünk ezeknek a gyerekeknek és szüleiknek, nevelőiknek a bátorságáról, a gazdasági 
válságtól független mindennapi hősiességéről" - jelentette ki a Bajnai Gordon. Mint kifejtette, 
mindenki felelős azért, hogy egyénileg kihozza magából a legjobbat, a közösségnek pedig az 
a felelőssége, hogy minden lehetséges módon segítse ezt. Mint mondta, a magyarok 
közössége - kötelességének eleget téve - segített, hogy "több esélyt nyújtsunk azoknak, akik 
ezt bátorságukkal kiérdemelték". 
 
A most átadott XIV. kerületi épületegyüttes - általános iskola, középiskola és diákotthon - 
nettó 2,5 milliárd forintból készült el a Fővárosi Önkormányzat beruházásaként; kilencezer 
négyzetméterrel növelte meg az intézmény területét.  
 
Az új iskolaépületben 14 tanterem, egy 25 méteres, versenyek rendezésére is alkalmas 
uszoda és egy tanmedence, egy tornaterem és három tornaszoba, egy tanműhelynek is 
szolgáló kávézó, egy színházterem és egy nagy közösségi tér (zsibongó) áll a tanulók 
rendelkezésére. A diákotthonban lévő minden apartmanban négy darab - háromágyas - 
hálószobát, egy nappalit és két fürdőszobát alakítottak ki.  
 
A következő tanévtől az általános iskolai tanulmányaikat befejező mozgáskorlátozott fiatalok 
szakközépiskolába is beiratkozhatnak az új létesítményben.  
 
A Nádas Pál igazgató által vezetett Mexikói úti intézmény egyedülálló az országban abból a 
szempontból, hogy az óvodáskortól az érettségiig, illetve a szakképzés végéig egy épületben 
biztosítja a mozgássérültek komplex ellátását, megkönnyítve számukra a társadalmi 
beilleszkedést.  
 
A Fidesz helyettes szóvivője Cser-Palkovics András közleményben reagált Bajnai szavaira  
"Bajnai Gordon ma a mozgássérültek és családjaik hősiességéről beszélt. A 
mozgássérülteknek és családjaiknak 2010 januárjától lesz igazán szükségük a hősiességre, 
akkor lép ugyanis hatályba az újabb Bajnai-csomag, amely 75 millió forintot vesz el a 
mozgássérültek támogatásából" - áll a közleményben. 
Forrás: hirado.hu/MTI 
 
 
2009-11-06 
Fidesz: 75 milliót vesznek ki a mozgássérültek zsebéből? (HírExtra) 
 
A januártól életbe lépő Bajnai-csomag 75 millió forintot vesz el a mozgássérültek 
támogatásából - reagált a Fidesz az MTI-hez eljuttatott közleményében arra, hogy Bajnai 
Gordon a mozgássérültek és családjaik hősiességéről beszélt csütörtökön, a Mozgásjavító 
Gyermek- és Ifjúsági Központ átadásán. 
 



"A mozgássérülteknek és családjaiknak 2010 januárjától lesz igazán szükségük a 
hősiességre, akkor lép ugyanis hatályba az újabb Bajnai-csomag, amely 75 millió forintot 
vesz el a mozgássérültek támogatásából" - fogalmazott Cser-Palkovics András, a Fidesz 
helyettes szóvivője. 
 
A kormányfő a budapesti Mozgásjavító Gyermek- és Ifjúsági Központ átadásán azt mondta: 
az egyénnek csak akkor van esélye, ha a közösség - a város, az ország, a magyarok 
közössége - mellette áll.  
 
"Magyarországnak ebben a nehéznek gondolt helyzetében van okunk rá, hogy példát 
vegyünk ezeknek a gyerekeknek és szüleiknek, nevelőiknek a bátorságáról, a gazdasági 
válságtól független mindennapi hősiességéről" - jelentette ki a Bajnai Gordon. 
Forrás: HírExtra 
 
 
2009-11-07 
A jövő iskolája - mától a miénk (MEOSZ.hu) 
 
Az egyénnek csak akkor van esélye, ha a közösség, így a város, az ország, azaz a 
magyarok közössége mellette áll. Erre jó példa a teljesen felújított budapesti Mozgásjavító 
Gyermek- és Ifjúsági Központ - mondta el az országosan is egyedülálló intézmény avatóján 
Bajnai Gordon kormányfő. 
Az egyénnek csak akkor van esélye, ha a közösség, így a város, az ország, azaz a 
magyarok közössége mellette áll - jelentette ki Bajnai Gordon kormányfő a budapesti 
Mozgásjavító Gyermek- és Ifjúsági Központ átadásán. Hozzátette, a csaknem hárommilliárd 
forintból felépített intézmény a magyar közösség kinyújtott keze. A miniszterelnök ezt 
megelőzően Horváth Csaba főpolgármester-helyettessel bejárta a teljesen 
akadálymentesített, korszerű iskolát és diákotthont. 
 
"Magyarországnak ebben a nehéznek gondolt helyzetében van okunk rá, hogy példát 
vegyünk ezeknek a gyerekeknek és szüleiknek, nevelőiknek a bátorságáról, a gazdasági 
válságtól független mindennapi hősiességéről" - jelentette ki a Bajnai Gordon. Kifejtette, 
mindenki felelős azért, hogy egyénileg kihozza magából a legjobbat, a közösségnek pedig az 
a felelőssége, hogy minden lehetséges módon segítse ezt. A magyarok közössége - 
kötelességének eleget téve - segített, hogy "több esélyt nyújtsunk azoknak, akik ezt 
bátorságukkal kiérdemelték". 
 
A most átadott XIV. kerületi épületegyüttes - általános iskola, középiskola és diákotthon - 
nettó 2,5 milliárd forintból készült el a fővárosi önkormányzat beruházásaként; kilencezer 
négyzetméterrel növekedett meg az intézmény területe. Az új iskolaépületben 14 tanterem, 
egy 25 méteres, versenyek rendezésére is alkalmas uszoda és egy tanmedence, egy 
tornaterem és három tornaszoba, egy tanműhelynek is szolgáló kávézó, egy színházterem 
és egy nagy közösségi tér (zsibongó) áll a tanulók rendelkezésére. A diákotthonban lévő 
minden apartmanban négy darab - háromágyas - hálószobát, egy nappalit és két 
fürdőszobát alakítottak ki. 
 
A következő tanévtől az általános iskolai tanulmányaikat befejező mozgáskorlátozott fiatalok 
szakközépiskolába is beiratkozhatnak az új létesítményben. A Nádas Pál igazgató által 
vezetett Mexikói úti tanoda egyedülálló az országban abból a szempontból, hogy az 
óvodáskortól az érettségiig, illetve a szakképzés végéig egy épületben biztosítja a 
mozgássérültek komplex ellátását, megkönnyítve számukra a társadalmi beilleszkedést.  
 
Szerkesztőségünk hamarosan bemutatja az épületet  
 
Forrás: nol.hu (2009.11.06.) 



2009-11-09 
Hírek az elektronikus médiából  
 
Ünnepélyes keretek között, 2009. november 5-én átadták az új épületünket. 
(Részlet az ATV, a DUNA TV, illetve az M1 hírműsoraiból) 
 
 
2009-11-13 
Egy gratuláció 
 
Iskolánk dolgozói és neveltjei nevében kívánjuk Neked, valamint iskolád gyermek-, és 
pedagógusközösségének, hogy sok-sok öröme legyen ebben a gyönyörű szép, új épületben. 
Megálmodásáért és megvalósításáért minden elismerésünk! Kívánjuk, hogy nem kevesebb 
sikerrel, és kiváló eredményekkel végezzétek tovább nemes munkátokat Ti is a sérültekért...  
 
Üdvözlettel: Stocker Kati  
Pető Intézet, Villányi út 
 
 
2009-11-23 
Hírek az elektronikus médiából  
 
Az ATV Jam című műsorának vendége Nádas Pál volt. 
 
 
2009-11-24 
MEOSZ TV felvételei új épületünk átadásáról 
 
 
2009-12-16 
Folytatódik az építkezés 
 
Folytatódik iskolánk nagy rekonstrukciójának kivitelezése. A kórház épületéből (Medgyes-
ház) 2009. december 16.-án kiköltözött az Ortopédia és Traumatológia. A Fővárosi 
Önkormányzat Beruházási Ügyosztálya több évi határidő eltolások sorozata miatt, csak most 
tudta átadni a generálkivitelező (Progress B-90 Zrt) számára az építési területet.  
A régi (1913-tól 1955-ig) – új épületünkben helyet kap majd a Mozgásvizsgáló Országos 
Szakértői és Rehabilitációs Bizottság helyiségei mellett hat db 12 személyes apartman, 
illetve az iskolát és a diákotthont kiszolgáló egységek; a műhelyek, technikai helyiségek, 
mosoda és személyzeti öltözők. 
 

 

http://mozgasjavito.hu/?menu=hirek/hir_show.php&id=552&csoport=rek


  

  
 
 
2009-12-19 
Megkezdték  
 
Az átvételt követő első napon a kivitelező azonnal megkezdte a Medgyes-ház rekonstrukciós 
munkálatait. A kórház külön kis épületének lebontásával kezdték meg a Mozgásjavító 
rekonstrukciójának első ütemének B szakaszát. 
 

  
  

  
 
 



2010-01-06 
Megkezdődött a Lajta ház rekonstrukciója 
 
A tegnapi nappal elkezdődtek a Lajta-ház rekonstrukciós munkálatai. Körülbelül két hét 
múlva a Lajta ház társalgó szintjén, illetve az új épület I. emeletén megnyílik a két házat 
összekötő ideiglenes átjáró. A két ház között csak itt lesz átjárás az építkezés kezdeti 
szakaszában. 
 

  
 
 
2010-01-09 
Bontanak, hogy újat építhessenek 
 
A Medgyes-ház (Kórház) 2009. december 19-én megkezdett rekonstrukciójának bontási 
munkálatai a 2010-év elején, azonnal folytatódott. A hirtelen jött nagy hideg és a nagy 
hóesés ellenére lebontásra került a „kisház” és az épület belsejéből kihordták és leszerelték 
a mozdítható – a korház által ott hagyott- eszközöket és berendezési tárgyakat. Bontják a 
válaszfalakat, és lassan láthatóvá válnak az épület eredteti belső terei. 
 

  
  



  
 
 
2010-01-22 
Elkezdték a Lajta-ház alagsorában a bontási munkálatokat 
 
Megnyitották és átadták a társalgó szintjén az ideiglenes átjárót, de egyben a földszinti 
zsibongónál a két épület közötti átjárást megszüntették. A Lajta-ház rekonstrukciós 
munkálatait, az alagsor bontásával folytatják. Az új és a régi iskolaépületek közötti 
közlekedési változás miatt, a liftek elégtelen kapacitása következtében, a reggeli és a déli 
időszakokban, közlekedési dugók nehezítik az iskolai élettel járó közlekedést. 
 

  
 
 
2010-01-26 
Ismét birtokba vettük a Társalgót 
 
Ismét birtokba vettük intézményünk Társalgóját, ami jelenleg kettős funkciót tölt be.  

- biztosítja az új iskola és a Lajta-ház közötti átjárást,  

- helyet ad a Lajta-házban tanuló diákok étkeztetéséhez.  
Ezzel a megoldással az új iskola 2 liftje kevésbé túlterhelt, továbbá tanulóink is kevesebb 
helyváltoztatással jutnak a reggelihez és meleg ebédhez. 
 



 
  

  
 
 
2010-03-08 
Ismét daru segíti a kivitelezési munkálatokat 
 
A Medgyes háznál felállították a 40 méter magas darut, amely segíteni fogja a tető 
lebontását és a padlástér beépítését. A Lajta-ház földszinti folyosója is lassan elkészül. A 
szép széles folyosó műkövezése és a Módszertani Központ irodáinak parkettázása is 
elkészült. 
 

 



  

  
 
 
2010-03-21 
Bontás mellett már építenek is 
 
A volt korház épületének belső bontási munkálatai mellett, már megkezdték az építési 
feladatokat is. A tető födémszerkezetének bontási munkálatai mellett megkezdődött a ház 
belső csatornarendszerének kiépítése, a megmaradó födémszerkezet megerősítése és a 
belső falazások. 
 

  
  

  
 



2010-03-31 
Folytatódik a Lajta ház átalakítása 
 
Hétfőn végre újra megnyílt a Lajta ház és a zsibongó közti átjáró. A Lajta ház földszinti 
folyosója megszépült és kiszélesedett. Szabadon közlekedhet egymással szemben két 
kerekesszék is! A régi osztálytermek helyén a Módszertani központ irodái kerültek 
kialakításra. Mivel a legnagyobb forgalmat bonyolító földszinten újra akadálymentes az 
átjárás, az ebédlőhöz vezető út egyszerűsítéseként a társalgóban üzemeltett "retro ebédlő" 
megszűnt. Újra mindenki az új épület éttermében reggelizhet, ebédelhet és vacsorázhat. 
Ezzel egy időben újra munkaterület lett a volt társalgó. Itt egy hónap múlva már egy széles 
átjáró folyosót, vizesblokkot és nagyon várt tanári szobát találjuk majd. Megkezdődtek a 
Korong utcai rész átalakítási munkái is. Itt minden szinten akadálymentes vizesblokkokat 
építenek. Újabb darunk volt, amely a Lajta házat elcsúfító kémény lebontásában segített. A 
munkálatok végére a Lajta ház homlokzata az eredetihez hasonló téglaburkolatot kap, 
visszanyerve régi fényét. 
 

  
  

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



2010-03-31 
Lebontották a kéményt 
 

 
 
 
2010-04-20 
A rekonstrukció nem állt le 
 
Már több hete nem számoltunk be az építkezés állásáról, ami természetesen nem jelenti azt, 
hogy a „Medgyes-ház” kivitelezési munkái nem haladnak.  
A diákotthon számára átalakításra kerülő, volt kórház épületét belülről már teljesen 
kipucolták. Lebontották a teljes tetőszerkezetet, hogy ott majd három apartmant alakítsanak 
ki. Folytatják az emeletek közötti födémszerkezetek megerősítését és az alsó szinteken 
elkészítették az ajzat betonozását, sőt, a fűtésszerelők is dolgoznak már. A három liftből már 
az első betonozása zajlik, és a liftakna már látható is. 
 

  
  



  
 
 
2010-05-06 
Műterem-megnyitó 
 
2010. május 4-én megnyílt (Zugló - XIV. kerület – Pest – Budapest - Pest-megye - az 
ország? – nekünk biztosan) legszebb rajzterme.  
A tükrös gardrób, ami megsokszorozza a fényt, tágítja a teret a déli fekvésű szobában; az 
igazi művészkellékek: festőállvány, rajzbak, ecsetek, festékek, akvarell-kréták, grafiti-fal (a 
legnagyobb sláger), a projektor mind-mind ügyes kezű tanulóink művészeti fejlődését 
szolgálják. Kívánjuk: szülessen itt számtalan szebbnél szebb alkotás, szeressék meg sokan 
a szépet, mert a művészet gyönyörű és gyönyörködtet. 
 

  
 
 
2010-05-06 
Befejezés és birtokbavétel előtt a Lajta ház rekonstrukciója 
 
A tegnapi napon (2010.05.05) megkezdődött a Lajta ház „társalgó” szárnyának és a Korong 
utcai részének műszaki átadási folyamata. Elkészültek a szép nagy és kerekesszékkel is jól 
megközelíthető vizes helyiségek. A régi társalgó egyik részéből új tanári szobát alakítottak ki, 
míg a kisebbik részét a földszinti átjáró folyosóhoz hasonlóan szélesítették ki. Befejezés előtt 
áll a külső homlokzat műemléki téglával történő burkolása is. A végleges birtokbavétel előre 
láthatólag még 2 hétig tart, mert a kivitelező ez alatt kijavítja a hibákat, pótolja az elmaradt 
munkákat és elkészíti a rekonstrukció dokumentációját. A 2010. május 19-re tervezett 
birtokbavétel után a Lajta ház és az új iskolaépület között három szinten lehet majd 
szabadon közlekedni. 



  
  

  
 
 
2010-05-13 
Felgyorsult a kivitelezés 
 
Jelentős munkaerőket összpontosít a kivitelező Progress B-90 Zrt az iskolánk 
rekonstrukciójának befejezése előtt a célegyenesben. A volt kórházépület (Medgyes-ház) 
átalakítása, rekonstrukciója már legnagyobb részben építés, és csak kis részben áll bontási 
munkálatokból. Készülnek az apartmanok helyiségeinek belső gipszkarton falazatai, fektetik 
a fűtés, víz, elektromos vezetékeket, és építik a tetőtéri szerkezeteket is. Betonozzák a 
három liftaknát és készül a főlépcsőház tetőtérbe vezető meghosszabbítása. 
 

  



  
  

  
 
 
2010-05-19 
Ismét működésben a daru 
 
A viharos időjárás miatt négy napig a Medgyes-házat építő daru kényszerpihenőn volt. A 
munkavédelmi szabályok értelmében 60-80 km/h-ás szélsebesség fölött már nem szabad 
ilyen magas, 40 méteres daruknak dolgoznia. E kényszerpihenő miatt a Medgyes-ház 
tetőszerkezetét az eső és a szél miatt nem tudták építeni. A belső munkálatok az ítéletidő 
ellenére zajlanak. Látható a diákotthon tanári szobája, a Szakértői Bizottság irodái és az 
apartmanok helységei. 
 

  
  

  



2010-05-20 
Ismét birtokba vettük a Lajta-ház minden szintjét 
 
A tegnapi napon megtörtént a Lajta-ház rekonstrukciós munkálatainak befejezése és az 
átjárók átvétele. Az átadás-átvételi ceremónián jelen voltak a Fővárosi Önkormányzat 
Beruházási és Oktatási Ügyosztályának vezetője és munkatársai, a kivitelező cég, valamint 
az iskola képviselői. A mai nappal már a Lajta-ház és az új iskolaépület mindhárom szintjén 
egyszerre van lehetőség a két épület közötti átjárásra. A rekonstrukció eredményeképpen, 
az eddig nehezen használható, sérülésspecifikus igényeket nem kielégítő WC-ket teljesen 
akadálymentessé alakították át. 10 db, nagyméretű WC és további három, zuhanyozásra is 
alkalmas WC áll a tanulók és a munkatársak rendelkezésére. A rekonstrukció 105 
millió/bruttó Ft-ba került, amelyet a Főváros finanszírozott. A Lajta-ház rekonstrukciója 
egyelőre és remélhetően csak ideiglenesen szünetel, mert az épület teljes 
akadálymentesítésére, a hálótermek osztálytermekké történő átalakítására jelenleg még 
nincsen pénzügyi forrás. 
 

  
  

  
 
 
2010-06-08 
Végre beköszöntött a jó idő 
 
A rekonstrukció ütemes előrehaladását és befejezését az időjárás eddig nem igazán 
segítette. Az elmúlt négy napban már nem esett az eső és a viharos szél sem akadályozta a 
kivitelezőket, hogy felgyorsuljanak a július végi átadás előtt. A tetőszerkezet bizonyos részén 
már fóliáznak és léceznek. A belső helyiségek kialakításának munkálatai is szépen 
haladnak, valamint a Mexikói úti oldalon a külső nyílászárók beépítése is megkezdődött. 
Megkezdték a Diákotthon C és a Medgyes-ház összekötő épületének munkálatait. 



  
 

 
 
 
2010-06-09 
100. Kooperáció 
 
2007 novemberében kezdődtek meg iskolánk rekonstrukciós munkálatai. A 2010. augusztusi 
befejezés előtt, a mai napon zajlott le a 100. kooperációs megbeszélés. Ebből az alkalomból 
az iskola cukrásza nagyon szép és finom tortát készített, illetve egy emléklapot is 
ajándékoztunk minden jelenlévőnek. 
 

 



2010-06-10 
Megkezdték a külső vakolást 
 
A Medgyes-házat kívülről felállványozták és megkezdték az épület külső vakolását. Az ácsok 
nagy erőkkel dolgoznak, hogy minél előbb elkészüljön a ház tetőszerkezete. A napokon belül 
megkezdik a tetőcserepek felrakását is. A belső munkálatok, vakolás, betonozás, gépészeti 
és elektromos szerelések az új ablakok berakása nagy erőkkel folynak. 
 

  
  

  
 
 
2010-06-14 
Cserép kerül a Medgyes-ház tetejére 
 
A mai napon megkezdték a Medgyes-ház tetőcserepezését. A délelőtti záporok ellenére sem 
állt le a munka, folyamatosan rakják fel a tetőre a szép piros cserepeket. 
 

  
 



2010-07-02 
Átadás kezdete, huszonnyolc nap múlva??? 
 
Összehasonlítva az iskolaépület egy hónappal az átadás előtti készenléti állapotával, sajnos 
meg kell állapítani, hogy a kivitelezők nehezen fogják tudni teljesíteni a kitűzött, 2010. július 
30-i átadási határidő megkezdését. Még bőven van munka a tetőtérben. Most szerelik a 
tetőtéri ablakokat, üvegeznek, szigetelnek és megkezdték a válaszfalak kiépítését. A 
bádogosok is nagy erőkkel dolgoznak a tetőn. Vakolják a házat kívülről és belülről egyaránt. 
A burkolásokat is nagy erővel végzik. A gépészek és az elektromosok is szerelik a csöveiket 
és kábeleiket. Öröm látni, hogy nagyon sokan dolgoznak az építkezésen és most még az 
időjárás is kedvez a munkavégzésnek. Reménykedünk, hogy tanévkezdésre sikerül majd 
birtokba is venni a diákotthon újabb hat részlegét. 
 

  
  

 

 

 
 



2010-07-10 
Már csak 20-nap az átadási határidőig 
 
Mára már látható a tetőtér végleges formája. Készül a folyosói terrazzo, kialakították az 
apartmanok helységeit és a folyosó válaszfalait is megépítették. Az alsóbb szinteken tovább 
folynak a szerelések, burkolások és nagy erőkkel dolgoznak a festők is. Az épület külső 
vakolása is befejezés előtt van, és a végleges törtfehér színét is nemsokára megkapja. A 
kivitelezésen egyszerre nagyon sokan, sokféle szakember dolgozik, de a műszaki átadás 
kezdete is egyre közeledik. 
 

  
  

  
 
 
2010-07-16 
Több mint száznegyvenen 
 
Több mint száznegyven szakiparos dolgozik most már, nap mint nap az építkezésen, mert 
közeleg a 2010.07.30, az átadás napja. Nagy erőkkel vakolják az épület homlokzatát és már 
van ahonnét az állványokat is lebontották és látszik az épület végleges színe. Az épület 
belsejében óriási a nyüzsgés, burkolók, gépészek, ácsok, bádogosok, kőművesek, 
szigetelők, gipszkartonosok igyekeznek, hogy határidőre befejezzék a munkálatokat. A mai 
nappal lebontották és elvitték a nagy darut, amely az építkezést segítette. 
 



  
  

 
 
 
2010-07-20 
Kívül belül alakul az építkezés 
 
Tíz nappal a műszaki átadás megkezdése előtt még nagyon sok kivitelezőre váró feladat 
van. A mai nappal felvonultak a liftszerelők és mind a három liftet egyszerre fogják beépíteni. 
A burkolók már a fürdőszobák műanyag borítását és a hálószobák parkettáját is rakják. A 
radiátorok szerelése is megkezdődik. Az ablakok jelentős része is beszerelésre került. A ház 
külső homlokzatáról egyre több helyen kerül le a munkavégzéshez szükséges állványzat és 
válik láthatóvá az épület megújult külsőhomlokzata. 
 

  



  
 
 
2010-07-29 
Közeledik a műszaki átadás 
 
A Medgyes-házban a finis előtt még jobban felgyorsultak a munkálatok. Már betonozzák az 
összekötő folyosó alapjait. A homlokzati állványok is lekerültek az épületről, és 
megkezdődött az ablakok takarítása. A műemléki értékek visszaállítása is zajlik. 
Kovácsoltvas díszítő elemek kerülnek az épület teraszára. Készül a kerítés és a három liftet 
szerelik. Színesednek az apartmanok. 
 

  
  

  
 



2010-08-02 
Megérkeztek a mosógépek 
 
Egy teljes tanéve nincsen az iskolának és a diákotthonnak saját mosodája, mert az a 
lebontott régi új szárnyon volt. A Medgyes-ház rekonstrukciója kapcsán ismét lesz saját 
mosodánk, ahova megérkeztek a nagyteljesítményű mosó és szárító gépek. Megkezdték a 
Mexikói úti bejárat belső parkolójának tereprendezését és készítik a szabadtéri GÖRLABDA 
pályát is. 
 

  
  

  
 
 
2010-08-04 
Ismét állványerdőt építettek 
 
Ismét állványerdőt építettek, hogy a ház belső udvar felöli oldalán, a ház díszítő elemeit és a 
lépcsőház nagyméretű üvegablakait is elhelyezzék. Továbbra is nagy erőkkel készítik a 
külső parkolót és készülnek a liftek is. Megérkezett az aggregátor, amely áramszünet esetén 
lép majd működésbe. Megkezdték a kerítés és a folyosói radiátorok burkolatának szerelését. 
Az apartmanok konyhai berendezéseit, bútorait is építik. 
 



  
  

  
 
 
2010-08-08 
A műszaki átadás előtt 
 
Egy nappal a Medgyes-ház rekonstrukciójának műszaki átadásának megkezdése előtt, még 
bőven van munkájuk a kivitelezőknek. A hétvégén lebontották az utolsó állványerdőt is és így 
most már a ház belső udvari homlokzata teljes szépségében látható. Szerelik az apartmanok 
és irodák bútorzatát. A liftek szerelése és beüzemelése még hátra van. 
 

  



  
 
 
2010-08-09 
Elmaradt és tolódik a műszaki átadás 
 
Az ELMŰ által megkésett és a végleges árambekötés késlekedése miatt, a 2010.08.09-ére 
kitűzött műszaki átadás kezdete meghiúsult. A múlt hét közepén, egy egész napos 
áramszünetet követően az ELMŰ végre biztosította a Medgyes-ház működéséhez 
szükséges és végleges áramszolgáltatását. Ennek eredményeképpen végre lehet a lifteket 
végleges, működőképes állapotba szerelni, és azokat műszaki próbajáratokkal tesztelni, és a 
működtetéshez szükséges engedélyeket, bizonylatokat beszerezni. A műszaki átadás 
megkezdésének meghiúsulása nem a kivitelező hibájából történt. A Progress B-90 Zrt mint a 
rekonstrukció generálkivitelezője, a kivitelezési munkálatok befejezése és a műszaki átadás 
kezdete érdekében új átadási időpontot fog a fővárosnak bejelenteni. 
 

 
 
 



2010-08-11 
A liftek szerelésének befejezésére várnak 
 
A meghiúsult műszaki átadást követően a kivitelezők a liftek üzembe helyezésén dolgoznak 
jelenős erőkkel. A liftek szerelése mellett még nagyon sok apróságot javítanak, festenek, 
mázolnak, bútoroznak és a kert rendezése is befejezéséhez közeledik. A gépkocsi parkoló 
aszfalt burkolata is elkészült. Megérkezett a Medgyes-ház régi főbejáratának felújított 
kovácsoltvas kapuja is. 
 

   
 
 
2010-08-12 
Befejezés előtt az új sportudvar  
 
A régi ünnepségek szabadtéri helyszíne, az iskolaépület és a régi uszoda által határolt belső 
udvar a rekonstrukciós munkálatok 2,5 éve alatt, mint felvonulási és építési terület működött. 
A rekonstrukció befejezéseként napokon belül megkapja végső funkcióját. Az új labdázásra 
is alkalmas belső udvar közvetlenül a zsibongóból nyílik és a füves területek mellett 
szabadtéri GÖRLABDA pálya várja a diákokat a szeptemberi tanévkezdésre. Megkezdték a 
műemlék kerítés helyreállítását és az udvar tereprendezést. A Medgyes-házban a takarítók 
vették át a főszerepet. 
 

  
  



  
 
 
2010-08-20 
Hétfőn kezdődik a műszaki átadás 
 
A Medgyes-ház rekonstrukciójának befejezésével, az iskolánk diákotthonának bővítése is a 
befejezéséhez közeledik. A több mint 50 évig csak korházként működő épületből 2009. 
december közepén költözött ki az Uzsoki utcai korház ortopédiai és traumatológiai részlege, 
hogy átadja helyét a kivitelezőknek. Az 1913-ban a Deák Ferenc Szabadkőműves Páholy 
kezdeményezésére épült palota, („Nyomorék Gyermekek Országos Otthon”) átadását 
követően, közel száz esztendő multán, a Magyar Köztársaság Kormánya és a Fővárosi 
Önkormányzat jóvoltából megújulva, ismét a mozgáskorlátozott gyermekek céljainak 
megvalósulását szolgálja. A hétfőn kezdődő műszaki átadással egyben befejezéséhez 
közeledik a Mozgásjavító Gyermek és Ifjúsági Központ 2007 áprilisában kezdődött, és több 
mint 3 milliárd forintba kerülő, nagy rekonstrukciója. Mértékadó szakértők véleménye szerint, 
az elmúlt 70 év során, a mozgáskorlátozottak fejlesztését és ellátását szolgáló beruházás 
nem történt hazánkban. 
 

 
 



2010-09-02 
Miénk a ház! 
 
Tegnap (2010. szeptember 01-én) délután lezárult a Medgyes-ház műszaki átadása. Az 
eljáráson részt vettek a Fővárosi Önkormányzat Beruházási Ügyosztályának és az Oktatási 
Ügyosztályának képviselői, mint megbízók, a teljes rekonstrukció lebonyolítását és műszaki 
ellenőrzését végző Épber Zrt munkatársai, a ház átépítésének tervezője Anthony Gall, a 
Progress-B’ 90 Zrt, mint kivitelező és az iskola üzemeltetői minőségben. A 2009. december 
közepén kezdődött átépítés során gyönyörű, modern, de mégis a közel 100 éves házhoz illő 
új és megszépült formát kapott az épület. Így méltán lehet büszke rá mindenki, aki részt vett 
a rekonstrukcióban, akár két kezével építette, szépítette a házat, akár az íróasztal mellett 
dolgozva segítette elő azt. Az eljárás lezárásával a ház birtokba adása is megtörtént, tegnap 
éjjel már mi vigyáztunk a házra. Az igazi birtokbavétel, a beköltözés még várat magára, 
hiszen a berendezési tárgyak egy része csak szeptember végén érkezik meg. Terveink 
szerint a most traktuson lakó gyerekek októberben lehetnek végre apartmanosok.  
A Medgyes-ház átvételével lezárult a Mozgásjavító Gyermek és Ifjúsági központ 2007 
áprilisában kezdődött rekonstrukciójának I. üteme. Bármily furcsa, több mint három év után 
levonult a kivitelező, nincs már építkezés. Innentől kezdetét veszi a garancia idő, amely két 
évig tart. Ez alatt még gyakran látunk majd munkásokat, akik a hibákat javítják, de az állandó 
jelenlétük megszűnik.  
A mi feladatunk mától az, hogy vigyázzunk szép új iskolánkra és a diákotthonra, és persze a 
jó öreg Lajta házra is, hogy még legalább száz évig szolgálja a mozgáskorlátozott 
gyermekeket. 
 

  
  

  
 
 
 



2010-10-26 
Köszönet mindenkinek 
 
Mindenkinek köszönöm, hogy szavazatával hozzásegítette új iskolánkat ahhoz, hogy 
továbbiakban már egy szakmai zsűri előtt vizsgázzon, és az építész szakma számára is 
bemutathassa, magában foglalja azokat az építészeti megoldásokat, melyek megteremtik:  

- a szecesziós épületünk és a mai kor építészetének összhangját, 

- a felhasználói igényeknek és az akadálymentes környezet korszerű feltételeinek való 
megfelelést, 

- a használók sérülésspecifikus igényeinek összhangját. 
 
A Média Építészeti Díj 2010 - Megépült projektek szavazáson, amely a nagyközönség 
számára volt véleménynyilvánítási lehetőség, iskolánk épülete 37 pályázó közül lett első, "A 
jelenlét élménye" jelige alatt, összesen 392 szavazattal. A következő fordulóban szakmai 
zsűri ítéli oda a díjat.  
Köszönöm, hogy szavazatukkal hozzájárultak az épület, így Intézményünk 
népszerűsítéséhez is.  
 
Üdvözlettel:  
Nádas Pál  
Igazgató 
 

  
  

 
 



2010-11-07 
Ismét a kivitelezők vették birtokba az iskola épületét 
 
Az őszi szünet alatt a kivitelező, garanciális javítás keretében javította ki az iskolaépület és 
az ABC diákotthoni épületrészek belső közlekedőfolyosóit. A tervező által elképzelt, ipari 
jellegű látszóbeton kivitelezése nem sikerült, mert az egy év alatt azokon nagyon sok 
repedés keletkezett. A repedéseket és a látszóbetont, más technológiával, műgyanta 
bevonattal látták el. Szombat este átvett munkálatokat követően, vasárnap az iskola 
karbantartói, takarítói teremtettek gyermekfogadásra alkalmas környezetet. 
 

  
  

  
 
 
 
 
 



2010-11-17 
Medgyes-ház avató 
 
2010. november 17-én lezajlott a Medgyes-ház hivatalos avató ünnepsége.  
 
A rendezvény a volt főbejárat lépcsősoránál elhelyezett emléktábla leleplezésével kezdődött, 
Ort János, a Deák Ferenc Szabadkőműves Páholy tagjának közreműködésével. Ez annak a 
szerveződésnek a jogutódja, amely annak idején - több mint 100 esztendeje - életre hívta a 
Nyomorék Gyermekek Otthonát.  
 
Az avatás az emeleti folyosón kialakított ünnepi helyszínen folytatódott. Közel 100 vendég 
látogatott el hozzánk ez alkalomból, hogy megtekintsék a műsort és velünk 
ünnepelhessenek. A sajtó jónéhány képviselője is jelen volt, akik közül a hivatalos programot 
követően többen is interjút, fotókat készítettek a helyszínről és lakóikról. Új apartmanjaink 
lakói maguk készítette süteményekkel várták a látogatókat.  
 
A műsorban közreműködött a Veres Pálné Gimnázium 50 tagú kórusa énekkarunkkal 
kiegészülve (Hörnyék Franciska, Hörnyék Bianka, Hatta Mariann, Farkas Kármen, Csikós 
Alexandra); hangjuk az emeleteken át is betöltötte a Medgyes-ház lépcsőházát. Betanítók: 
Réger Mónika és Tófalvi Szilvia. Iskolánk színjátszó köre (Kazsimér Alexandra, Horváth 
Roland, Kalányos Norbert, Nagy Vivien, Murguly Elemér, Viski Rajmund) egy színdarabot 
adott elő, amelyet a közel 100 évvel ezelőtt lezajlott első házavató ihletett. Szerzője Suhajda 
Péter, betanította Kaszás Villő. Az ünnepségen részt vett a négy nagy magyarországi 
történelmi egyház egy-egy képviselője, akik elmondták gondolataikat az eseményhez 
kapcsolódóan. Akiknek az ünnepség e részét köszönhetjük (az elhangzás sorrendjében):  
Tamásy Tamás evangélikus lelkész  
Deutsch Róbert, a Budapesti Zsidó hitközség főrabbija  
Illés Dávid esperes, a Budapest-déli Református Egyházmegye vezetője és  
Mohos Gábor, a Magyar Katolikus Püspöki Konferencia titkára.  
 
A műsor során a DÖK képviselői is megköszönték néhány mondatban, hogy birtokba 
vehették az új apartmanokat.  
 
Megtisztelt minket részvételével Mádl Dalma asszony, a Magyar Köztársaság volt elnökének 
felesége is, akit régi barátság fűz intézményünkhöz, és aki a szalagátvágást követően 
néhány szóban elismerését fejezte ki Nádas Pálnak az elvégzett munkájáért.  
 
A műsor után állófogadásra invitáltuk vendégeinket, amelynek keretében Nádas Pál 
emlékplakettet adott át a rekonstrukcióban közreműködő cégek képviselőinek és saját 
munkatársainknak. Így részesült elismerésben Vásárhelyi Gyöngyi tanárnő, Fatalin Andrea, 
Okányi Andrea és Bodnár Tünde igazgató helyettesek, valamint Vincze Zoltán informatikus - 
rendszergazda. Gratulálunk mindannyiuknak!  
 
Mialatt a meghívottak és közreműködők a helyszínen nézhették a műsort, addig diákjaink a 
színházteremben és az osztályokban zárt láncú TV hálózaton, élő adásban követhették 
nyomon az eseményeket. Így mindenki részese lehetett örömünknek, amikor is pontot 
tehettünk a 3 éve zajló, mindannyiunk életét jelentősen érintő rekonstrukció (I. szakaszának!) 
végére. 



  
  

  
 
 
2010-11-18 
Okos iskolaépület lett 2010 legjobbja 
 
2010. november 17., szerda 19:04 
 
A hatodszor rendezett Média Építészeti Díj közönségdíjasa a Mozgásjavító Iskola lett. A 
médiazsűrit a Hungária fürdő felújítása hozta lázba. Egy ipari kikötőbe tervezett koncertterem 
lett a legjobb terv.  
 
Olvasóink építészeti ízlése évről évre szofisztikáltabb, amit bizonyít, hogy idén nem egy 
szerethető családi házat [1], vagy műemléki épület felújítását [2] választották a legjobbnak, 
hanem egy közintézményt, aminek értékeléséhez több kell, mint az [3]ide beköltöznék 
vágya, vagy a régen minden jobb volt attitűdje. A mozgásjavító iskola épülete 
megérdemelten kapta a szavazatokat. Úgy illeszkedik a régi és szigorú téglaépület mögötti 
térbe, hogy sem görcsösséget, sem kompromisszumokat nem érezni. Gunther Zsolt, Csillag 
Katalin és Anthony Gall könnyed, világos és okos épületet, belső tereket tervezett.  
 
Mozgásjavító Ifjúsági Központ  
 
A kedd esti szavazáson, ahol a média építészeti és művészeti újságírói szavaztak, a 
Hungária fürdő épülete nyert. Az eredményt beárnyékolja, hogy az építészek trükköztek a 
prezentációjukkal. Ahogy írtuk is [4], a fürdő felújítása pedáns, amitől azonban a mellé épült 
szállodarész stílusában és megoldásaiban is elmarad. A gálán az építészek csak a felújított 
épületrészt prezentálták, maximális pontot szerezve. Lapunk delegáltja feszegette a kérdést 



a helyszínen, hogy mivel a nevezési anyagban a szállodaépület is szerepel, vajon az 
előkészítésnél történt tévedés, vagy a helyszínen nem ismertették a teljes projektet. A tervet 
képviselő építész kitérő választ adott, a szervezők széttárták kezüket, így végül az épület 
egyharmadát kitevő részt pontozta a zsűri. 
 
A szavazás után az építészekből álló szakmai zsűri szokatlan módon nem fűzött kommentárt 
az épülethez, jelezve, hogy nem tartja indokoltnak az épület egy részének kiemelését, és 
annak zsűrizését. A dokumentumok áttanulmányozása után kiderült, hogy valóban a teljes 
épület volt a szavazás tárgya. A szavazás megismétlését a négyórás esemény végén 
azonban már senki nem forszírozta.  
INDEX.HU Földes András 
 

 
 
 
2010-11-23 
A Medgyes-ház avatása  
 
98 évvel az eredeti "Nyomorék Gyermekek Otthona" néven felépített iskola avatása után a 
Mozgásjavító Iskola és Ifjúsági központ teljesen felújítva kapta vissza az időközben 
évtizedekig kórházként működött Medgyes házat.  
 
Az újjávarázsolt épület a múlt évben átadott modern szárnyhoz csatlakozik és így már 
minden általános és középiskolás diák gyönyörű kollégiumi szobákban lakhat.  
 
A Mádl Dalma asszony jelenlétében átadott épület a három milliárd forintos beruházással 
kialakított világszínvonalú "Mozgásjavító" rekonstrukciójának még nem a végét jelenti, hiszen 
a régi iskola még felújításra szorul.  



Bízunk abban, hogy ez sem marad el sokáig. A Főváros azonban máris büszkélkedhet azzal, 
hogy példamutató létesítményt hozott létre. Köszönet honfitársaink adó-forintjainak és az 
építést megtervezőknek. Hála és dicséret illeti a Mozgásjavító igazgatóját és tantestületét, 
akik a fogyatékossággal élő gyermekek minden igényét beleálmodták és megvalósították 
ebbe az épületbe. Aki ide látogat, gyönyörű intézményt és remek pedagógiai munkát 
tekinthet meg. 
 
 
2010-12-01 
Képek a házavatóról 
 
Intézményünk diákotthona, a Medgyes-ház ünnepélyes avatóján készült fényképeket Tapa 
Gergő tanár úr készítette. Az ünnepségről készült képek megtekinthetők honlapunk 
Fotógalériájában. 
 

  
 
 
 
 
 
 



2010-12-13 
Rólunk írták - Köznevelés - 40. szám 
 

 



2010-12-20 
Humanitás (XXX. 11. sz.) 

 



Új Katedra (2010/12. sz) 

 



2010-12-20 
Rólunk írták - Budapest Városlakók Folyóirata 2010/12. 

 

 



 



 



2011-03-19 
Rólunk szól (MTI) - 2011. március 16.  
Újabb rangos - európai - építészeti díjra jelölték a mexikói úti Mozgásjavító Általános 
Iskola épületét 
 
Budapest 2011. március 16. szerda (MTI) - A két éve átadott iskola létszáma folyamatosan 
bővül, egyre több mozgássérült diák ül a padokba és költözik be az ország minden részéről. 
Címzett állami támogatásból és fővárosi költségvetéséből - hárommilliárd forintból - újították 
fel a mexikói Mozgásjavító Általános Iskola és Szakközépiskola épületét. Nemcsak 
építészetileg újult meg a százesztendős iskola. Belseje és szellemisége is korhoz illő lett. Az 
építészek a meglévő régi épületekhez illesztve hoztak létre egy új tömböt, új szemléletet is 
hozva a speciális oktatásba: fizikai és szellemi akadálymentesítést hajtottak végre. A 
technikai tervek készítésekor a legjobb és legmodernebb európai megoldásokat hozták 
Magyarországra. 
 
 
2011-03-23 
Távirányítós "rovar" keringte körül iskolánkat 
 
Még mielőtt elborítaná a tavaszi rügyfakadás a madárperspektíva látványát, légi 
fényképezést rendeltünk késznek tekinthető iskolánkról. Különleges, távirányítós "rovar" 
keringte körül a Lajta-, a Medgyes-házat, az új iskolaépületet és az A-B-C szárnyat. 
Kíváncsian várjuk az eredményt, addig is aki felettünk repül, ne felejtsen integetni! 
 

 



2011-09-22 
Iskolánkat Európai Unió hivatalos építészeti elismerése a Mies van der Rohe-építészeti 
díjra jelöltek 
 
Magyar jelöltek a Mies van der Rohe-díjra 2011-ben 
 
Mies van der Rohe és a díj története: 
Mies van der Rohe fiatal építészként kapta a megbízást 1929-ben a barcelonai világkiállítás 
német pavilonjának megtervezésére. Az épület számos rangos eseménynek adott hátteret a 
kiállítás ideje alatt. Bár az esemény végén a pavilont lebontották, emléke erősen élt tovább a 
fekete-fehér fényképeken. 1959-ben Oriol Bohigas építész írt Mies-nek a pavilon újraépítése 
ügyében, azonban a csak 1980-ban vált lehetővé, hogy ez a gondolat megerősödhessen, 
miután Bohigas a barcelonai Városházán a városfejlesztési osztály elnökévé lett. Nem volt 
könnyű keresztülvinni az elképzelést, de sokak összefogása révén végül 1983-1986 között 
sor kerülhetett az újjáépítésre az eredeti helyszínen, a Montjuic-hegy oldalában, ahol a mára 
már zarándokhellyé vált épület ma is megtekinthető. 
A díj ötlete Xavier Rubert de Mentos Európai Parlamenti képviselőtől származik. 1987. április 
28-án, a barcelonai pavilon felújítása után egy évvel megállapodás született Carlo Ripa di 
Meana európai biztos és Barcelona polgármestere, Pasqual Maragall között, hogy 
létrehozzák az Európai Közösség Mies van der Rohe-díját. 1988-ban került először sor az 
Európai építészet Mies van der Rohe-díjának meghirdetésére és átadására. 2000-ben a 
Mies van der Rohe Alapítvány bevezette a Feltörekvő Építészet Különleges Elismerését 
(Emerging Architecture Special Mention), amelyet fiatal tehetséges alkotók nyerhetnek el. 
2001-től a Mies van der Rohe-díj az Európai Unió hivatalos építészeti elismerése lett. Az 
épületek benevezésének feltétele, hogy az EU/EEA tagállamainak vagy egyéb más, 
meghatározott országok területén álljon és a projektnek 2009. január 1. és 2010. december 
31. között be kellett fejeződnie.  
 
Magyarországi jelöltek a Mies van der Rohe-díjra 2011-ben: 

- Mozgásjavító Általános Iskola és Diákotthon - 3h építésziroda / 3h architecture 
Csillag Katalin, Gunther Zsolt  

- Rácz Fürdő és thermál hotel - Budapesti Műhely Dévényi Tamás, Pethő László,Kis 
Péter, Valkai Csaba, Varga Anikó  

- Würtz Ádám Általános Iskola - INCORSO Architecture & Construction Sebestyén 
Péter, Kiss Balázs, Kiss Szabolcs, Kádár Mihály  

- Római katolikus plébániatemplom, Újpalota - Kima Stúdió Kruppa Gábor  

- Kacsa 11. Irodaház - Műterem I/1. Kkt. Tomay Tamás, Galina Zoltán, Szabó Zoltán  

- Bazaltbor - Laposa Pincészet, Feldolgozó Épület - Kis Péter Építész Műterem Kis 
Péter, Molnár Bea  

- Pannon GSM Irodaház – Telenor Ház - Zoboki-Demeter & Associates Architects 
Zoboki Gábor, Turi Zoltán, Borzák Richárd 

 


